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Tiho pada mrak, 
v dalji se zgublja korak 
in pušča sledi preteklih dni.

V srcih se želja rodi 
po miru, ljubezni, dobroti 
za vse ljudi.

(Srečko Kosovel)

NAJ BO SREČNO,  
ZDRAVO IN MIRNO.
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Srečno 2025

Želimo vam vesele in mirne praznike!

Vabljeni vsak dan v Ajdno na različne 
tople napitke, od zimskih punčev, 

kuhančkov, vročih čokolad ...

Za božič, 25. 12., pa za vas pripravljamo
tudi nepozabno zabavo s Fredi Milerjem!

info in rezervacije: 051 632 486 / doozima@gmail.com

www.sencila-nino.si Srečno 2025!
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Izrežite kupon in ga 
unovčite v cvetličnem 
ateljeju. 
Kuponi se ne seštevajo in 
veljajo samo za že 
pripravljene izdelke. 
Veljajo do konca 
decembra 2024. 
Želim vam mirne in 
čarobne praznike! 
Žirovnica 59c 
M: 041-716-027
E: cvetlicni.atelje@gmail.com

KUPON ZA 20% POPUSTA
na vso adventno dekoracijo
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Spoštovane občanke,  
spoštovani občani,
za nas, ki živimo s kulturo v srcu in ki nas še danes spremlja duh in 
dediščina naših rojakov, je 3. december, rojstni dan našega najve-
čjega pesnika dr. Franceta Prešerna, pomemben dan. Ob prazniku 
se ozremo na prehojeno pot in na pot, ki nas še čaka, da bomo radi 
in dobro živeli v vaseh pod Stolom – v naši Žirovnici. 3. december je 
tudi dan, ko se spomnimo tistih, ki so v zadnjem obdobju izstopali 
po svojih dosežkih in prizadevanjih, tistih, ki so za nas storili nekaj 
več, ki so naredili Žirovnico prepoznavno ali so pripomogli k njenemu 
razvoju. Tudi tokrat bomo podelili občinska priznanja. Spoštovane 
nagrajenke in nagrajenci, že vnaprej vam čestitam in se vam za vaš 
prispevek iskreno zahvaljujem.

Župan Občine Žirovnica Leopold Pogačar na osrednji prireditvi ob 
občinskem prazniku 3. decembra v Dvorani pod Stolom

območju naše občine. Brez vas tega dela kulturnega, športnega in 
družabnega življenja v občini enostavno ne bi bilo.

In kaj nas čaka v prihodnosti? Žal se nekateri projekti delno zamikajo 
v prihodnost, pa ne samo po naši krivdi. Več okoliščin in deležnikov 
prispeva k temu, da se kaj zamakne. Vendar brez skrbi, dela se na 
prostorski umestitvi doma starostnikov na Selu kot tudi na projektu 
novega vodovoda Završnica v partnerstvu z Občino Jesenice. Država 
je v svoje razvojne načrte, ki so sestavni del proračuna, ponovno 
umestila obnovo državne ceste od Zabreznice do Breznice. Pripravlja 
se dokumentacija za nadgradnjo šole in s tem povečanje kapacitete 
vrtca. Pridobljena so zemljišča za novo kulturno dvorano, knjižnico 
in prostore za društva na Breznici, v kratkem bomo pridobili grad-
beno dovoljenje za dozidavo zdravstvene postaje, projekt novega 
gasilsko-reševalnega centra pa je v fazi »ready to go«, kot se reče v 
žargonu, in še in še bi lahko našteval. 

Po 18 letih vodenja občine lahko samo ponovim že večkrat izgovor-
jen stavek, lepo je biti župan v Žirovnici, z vsem kar prinaša položaj 
v smislu pristojnosti in obveznosti, lepih in manj lepih reči.

Rad bi izkoristil to priložnost in jasno ter glasno povedal, da vse, ki 
soustvarjamo razvojne politike občine, vodi javni interes. Žal pa se 
vedno vsega enostavno ne da povedati, kaj šele narediti, predvsem 
zaradi zunanjih vplivov, kot so zakonodaja, odvisnost od državnega 
proračuna, prostorske omejitve in še kaj bi se našlo. 

Tako pač je in tako bo. Se mi pa zdi, da prihajamo v neko novo 
obdobje, obdobje ki bo vplivalo na razvoj in življenje ne samo v naši 
občini, ampak tudi širše, tudi kot posledica ali kot odziv na priložnosti 
in spremembe, ki jih prinaša po eni strani čas, po drugi pa okoliščine, 
v katerih živimo, in prav je, da se na to pripravimo. Kot župan in 
državni svetnik zasledujem javne interese in se trudim na področju 
zastopanja lokalnih skupnosti v najširšem pomenu besede, če pa 
me bo kdaj pot zanesla še kam drugam, pa vam zagotavljam, da bo 
Žirovnica vedno prva v mojem srcu in mojem interesu.

V resnici nimamo večjih težav, kot nekatere druge občine, nimamo 
afer, nismo prezadolženi in imamo, kot velikokrat rečem, kljub majh-
nosti, vse kar imajo veliki. Kot primer ne pozabimo, da se naše odpa-
dne vode čistijo v CČN v Radovljici, smeti pa odvažamo na Jesenice, 
ker smo k sreči solastniki deponije na Mali Mežakli. Ali drugi primer, 
ko se cela Slovenija sooča s pomanjkanjem zdravnikov, imamo mi 

Toplini vsa vrata naj božič odpre, 
naj se srečno obdobje zate začne. 
A leto prihodnje naj zdravja ti da, 
sreče, ljubezni pa v čaši brez dna!

Vesele božične praznike in srečno 2025 ter čestitke  
ob dnevu samostojnosti in enotnosti vam želimo

župan, Občinski svet in  
Občinska uprava Občine Žirovnica

Če pogledamo v leto, ki se izteka, lahko povem da smo zgradili 
pločnik ob novem parkirišču na Rodinah, vstopno točko za Finžgar-
jevo rojstno hišo s parkiriščem v Doslovčah, na razpisu Ministrstva 
za gospodarstvo turizem in šport smo pridobili sredstva in zgradili 
infrastrukturo v skakalnem centru Glenca. Po ujmi smo uspešno 
sanirali gozdne ceste v smeri Valvazorja in Zelenice in nadaljevali z 
obnovo poškodovane infrastrukture v Mostah – za oboje smo do-
bili državna sredstva. Pričeli smo z gradnjo težko pričakovane in pri-
garane obvoznice Vrba. Pripravili smo projekt za namestitve sončne 
elektrarne na stavbo OŠ Žirovnica, za kar bomo koristili državna 
sredstva. Nadaljevali smo s postavitvijo novih podzemnih ekoloških 
otokov in nameščanjem defibrilatorjev. Le-teh je tako v mreži javno 
dostopnih defibrilatorjev na območju občine že 17. Ekipa našega 
Zavoda za turizem in kulturo Žirovnica z direktorjem Matjažem Ko-
manom na čelu je zaslužna, da je naša »Pot kulturne dediščine Ži-
rovnica« prejela zlati znak gostoljubnosti 2024 za naj tematsko pot, 
ki ga podeljuje Turistična zveza Slovenije.

Omeniti moram tudi našega mladega poveljnika Civilne zaščite Luka 
Pretnarja, ki skupaj z občino in svojo ekipo pripadnic in pripadnikov 
CZ dela na posodobitvi sistema, opreme in delovanja, kar je garancija 
za hiter in kvaliteten odziv v primeru potrebe po ukrepanju. 

Za nami pa je tudi vrsta kulturnih, športnih, dobrodelnih in družabnih 
dogodkov, ki ste jih pripravili društva in posamezniki, ki delujete na 
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na Selu dve ordinaciji z dvema zdravnikoma 
splošne medicine, dva zobozdravnika, refe-
renčno ambulanto in odlično lekarno. Veste, 
vse to niso naključja, v vse to je bilo treba 
vložiti veliko naporov in pogajalskih sposob-
nosti. To mogoče premalokrat izpostavimo. 
Vesel sem tudi pridobitev našega gospodar-
stva in podjetništva, gradi se manjši hotel, 
največji vetrovnik v Evropi in nova poslovna 
stavba podjetja Ngen. Gospodarstvo je na-
mreč osnova za vse. Zato ne morem mimo 
pohvale in zahvale gospodarskim subjektom 
v Občini Žirovnica. Podatki Ajpesa iz letnih 
poročil družb za leto 2023 izkazujejo, da 
družbe s sedežem v občini Žirovnica dose-
gajo najvišjo neto dodano vrednost na za-
poslenega v Sloveniji. 

Pri vsem tem pa ne smemo pozabiti na tisto, 
kar največ šteje, na nas same, na naše otroke 
in naše starejše. Za ene moramo poskrbeti, 
da bodo zrasli in se razvili v pozitivne ustvar-
jalne ljudi, za druge pa, ker jim to dolgujemo, 
saj so zaslužni, da smo sploh prišli do sem. 

Vse to so izzivi, ki nas čakajo v prihodnosti, 
in od nas samih je odvisno, v katero smer 
bomo šli. Verjemite mi, vse ostalo, kot so 
ceste, kolesarske poti, pločniki in podobno, 
se bo zgodilo slej ko prej. Skratka, spošto-
vane in spoštovani, stopimo iz lastne cone 
udobja, pogovarjajmo se, predvsem pa se 
poslušajmo in se poskušajmo tudi slišati, 
bodimo pozitivni, ozke interese pa pustimo 
za vrati naših domov. Današnji nagrajenci 
so zanesljivo stopili iz cone lastnega udobja 
in se verjetno niso obremenjevali s tem, kaj 
mislijo drugi. Sledili so svojim sanjam, intere-
som, sposobnostim in verjeli v sebe in druge. 
V nasprotnem primeru, mi lahko verjamete, 
ne bi bili med letošnjimi izbranci. 

Naj zaključim z zahvalo. Vodenje občine je 
timsko delo, zato naj se zahvalim veliki večini 
občinskih svetnic in svetnikov, odbornikom 
in vaškim odborom, Neodvisni listi za Žirovni-
co za podporo in še posebej občinski upravi 
in podžupanu Sebastijanu Zupanu. Ob tem 
želim izraziti hvaležnost tudi vsem ostalim, ki 
prispevate k rasti in razvoju naše skupnosti 
in ki vidite tudi napredek, ne le slabe reči, 
ki prispevate konstruktiven predlog in ne le 
kritiko, ki se zavedate tudi obveznosti in ne 
le pravic. Hvala vam! Čestitke vsem in srečno 
Žirovnica!

(Govor župana na osrednji prireditvi  
ob prazniku Občine Žirovnica  

3. decembra 2024)

3. december – praznik Občine Žirovnica
Praznik občine v Žirovnici posvečamo rojstvu največjega med rojaki, pesnika 
Franceta Prešerna. 3. decembra je v Dvorani pod Stolom potekala slovesnost s 
podelitvijo občinskih priznanj za leto 2024. Najvišje priznanje, naziv častni občan, 
sta prejela Milan Dubravac in Jože Klun. V počastitev praznika je bil s kulturnimi 
prireditvami obogaten ves praznični teden.

Orkester učencev in baletni oddelek Podružnične glasbene šole Žirovnica. Foto Aleš Košir

Osrednje slovesnosti na večer Prešernovega 
rojstva so se udeležili povabljeni gostje, pre-
jemniki priznanj Občine Žirovnica iz preteklih 
let, svetnice, svetniki in predvsem občanke 
in občani. Pozdravne besede jim je izrekel 
župan Občine Žirovnica Leopold Pogačar. 
Praznik v izteku leta je priložnost za povzetek 
postorjenega v minevajočem obdobju in oris 
prihodnjih ciljev. Župan Pogačar je preteklost 
in prihodnost strnil v svojem slavnostnem 
govoru, ki je v celoti objavljen v uvodniku 
časopisa.

Naziv častni občan je bil prvič podeljen leta 
2002, prejel ga je Ciril Jalen. V naslednjih 
letih so častni občani postali Aleksander 
Mežek, Vida Rojc, dr. med., Janez Pšenica, 
Franc Legat, Stanislav Čop, Edvard Kavčič, 
Boštjan Noč, Franc Pfajfar in dr. Maksimiljan 
Sagadin. Pred letom dni je bil naziv častni 
občan prvič podeljen posthumno, prejel ga 
je Klemen Rodman. Ob letošnjem prazniku 
sta bila prvič podeljena dva naziva častni ob-
čan. Milan Dubravac ga je prejel za uspešno 
delo na področju gasilstva in Jože Klun kot 
dolgoletni brezniški župnik. Ob 60-letnici  
delovanja v Žirovnici je plaketo prejela Glas-
bena šola Jesenice, prav tako plaketo je pre-
jel Boris Madon za svoje delo na področju 
planinstva, nagradi pa sta šli v roke skakalca 
Marcela Repa in prostovoljca Marjana An-
derleta. Ob tej priložnosti je bilo podeljeno 
tudi županovo priznanje odličnemu dijaku 
Matiju Frelihu.

Ob podelitvi priznanj je slovesnost zazna-

movala glasba. Lep, bogat program so za 
to priložnost pripravili učitelji in učenci Glas-
bene šole Jesenice. Nastopil je tudi pevski 
zbor Osnovne šole Žirovnica pod vodstvom 
Slavice Magdič, s sproščenejšo noto je večer 
zaključil Duo Maraaya. V vlogi voditeljice je 
nastopila Branka Smole, prireditev so pri-
pravili Občina Žirovnica, Zavod za turizem in 
kulturo Žirovnica in Osnovna šola Žirovnica.

Duo Maraaya

Zadnji novembrski in prvi decembrski dnevi v 
občini so bili bogati s kulturnimi prireditvami 
v počastitev praznika. V Čopovi rojstni hiši so 
se zvrstili literarni večer, pravljično-glasbena 
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predstava in predavanje, Osnovna šola in vrtec Žirovnica sta prire-
dila dobrodelni koncert, na Miklavžev koncert so povabili učenci in 
učitelji Podružnične glasbene šole Žirovnica. V šoli je bila na ogled 
slikarska razstava, v kulturni dvorani na Breznici je potekal sprejem 
mladih pohodnikov, ki so v počastitev spomina na Prešerna prehodili 
42-kilometrsko pot iz Smlednika v Vrbo.

Glasbena šola Jesenice –  
plaketa Občine Žirovnica
Glasbena šola Jesenice je bila ustanovljena 1. septembra 1947. V 
prvem letu delovanja je bilo v glasbeno šolo vpisanih 129 učencev, 
ki so se učili klavir, harmoniko, godala, pihala, trobila in petje. Da-
nes šolo obiskuje 549 učencev, ki jih poučuje 39 redno zaposlenih 
učiteljev, program vključuje vsa glasbila ter ljudsko glasbilo citre, 
balet in sodobni ples ter glasbeni in baletni vrtec za najmlajše. Na 
šoli uspešno delujejo godalni, kitarski, harmonikarski pihalni in sim-
fonični orkester.

Učenci svoje znanje redno predstavljajo na nastopih, ki jih je bilo v 
lanskem šolskem letu preko 100, z glasbenim programom so sodelo-
vali na več kot 70 prireditvah na Jesenicah, v Kranjski Gori in Žirovnici. 
Nadarjeni učenci se redno udeležujejo glasbenih tekmovanj doma in 
v tujini. V preteklem šolskem letu so na državnem tekmovanju dosegli 
dve zlati, dve srebrni in eno bronasto priznanje, na mednarodnih 
tekmovanjih pa devet prvih nagrad ter tri druge, kar 28 glasbenikov 
oziroma plesalcev pa trenutno nadaljuje šolanje na srednji stopnji in 
glasbeni akademiji.

Leta 1964 je šola odprla oddelek v Žirovnici. Prva leta se je poučeval 
le klavir, v šestih desetletjih pa se je oddelek spremenil v podružnično 
glasbeno šolo s 123 učenci, ki jih poučuje 14 učiteljev. Od inštru-
mentov poučujejo klavir, kitaro, kljunasto flavto, flavto, saksofon, 
klarinet, violino, violončelo, kontrabas, harmoniko in harfo. Tolkala in 
petje se učenci iz Žirovnice učijo na matični šoli, ker doma še nimajo 
ustreznih pogojev. Prav tako izvajajo programe za predšolske otroke, 
in sicer glasbeni vrtec, predšolsko glasbeno vzgojo ter glasbeno in 
plesno pripravnico. Pouk vsa leta poteka v prostorih osnovne šole, 
s katero zelo dobro sodelujejo. Zavedajo se pomena povezovanje 
šole z njenim okolišem, zato redno sodelujejo na prireditvah v kraju. 

Prejemniki priznanj Matija Frelih, Marcel Rep, Jože Klun, Milan Dubravac, Martina Valant, Marjan Anderle in Boris Madon z županom 
Občine Žirovnica Leopoldom Pogačarjem. Foto Aleš Košir

Glasbena šola poleg glasbenega izobraževanja nudi mladim tudi 
vzgojo za življenje. Obiskovanje glasbene šole ima veliko moč in vpliv 
na otrokov splošni razvoj, saj razvija njegove delovne navade, ritmični 
posluh, samozavest, koncentracijo, spodbuja socialne interakcije in 
oblikuje otrokov odnos do umetnosti in kulture za celo življenje.

Plaketo je bila podeljena na predlog župana Leopolda Pogačarja in 
Neodvisne liste za Žirovnico. (Povzeto po utemeljitvi predlagatelja.)

Orkester učiteljev Podružnične glasbene šole Žirovnica. Foto Aleš 
Košir

Martina Valant, ravnateljica Glasbene šole Jesenice: »Za pla-
keto so zaslužni nekdanji in sedanji učitelji, ki strokovno in z vso 
vnemo opravljajo svoje delo. Vse to se prepozna na nastopih mladih 
glasbenikov. Zaradi vse večjega števila učencev oddelka Žirovnica 
smo v lanskem letu postali podružnična šola.

Že nekdanji, žal pokojni, ravnatelj mag. Valentin Sodja me je pred 
več kot dvema desetletjema nagovarjal, naj poskrbimo za glasbene 
urice za vrtičkarje. Zavedal se je, kako je glasbeno izobraževanje 
pomembno za razvoj otroka. Več učencev v glasbeni šoli pomeni 
boljši uspeh učencev v osnovni šoli. Takrat nismo imeli kadra, danes 
v Žirovnici izvajamo pouk glasbenega vrtca za otroke od 3. leta dalje 
ter balet za otroke od četrtega leta dalje. Gostujemo v prostorih 
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ljudmi, ki delujejo na teh področjih. Hvaležen sem za prejeto prizna-
nje. Zavedam pa se, da brez predanih pomočnikov v vseh oblikah 
vodništva, planinskih krožkih, šolah v naravi, pri pohodih z upoko-
jenci te plakete ne bi prejel. Hvala vsem. Z leti se moja naklonjenost 
naravi ni spremenila. Čas mi je prinesel spoznanje, da je vse lepše, 
če deliš. To človeka dopolnjuje.«

Marjan Anderle – nagrada Občine Žirovnica
Marjan Anderle s Sela, po poklicu slikopleskar, s svojim znanjem, 
delavnostjo, dobrodelnostjo in donatorstvom mnogim ljudem v 
domačem kraju in širše pomaga k boljšemu življenju. Kot uspešen 
podjetnik je podpiral društva, priskočil na pomoč ljudem v stiski, 
brezplačno prebelil veliko kuhinj in drugih prostorov. 

Marjan Anderle

Marjan ima velik čut za obnovo zgodovinsko-kulturnih objektov. Rad 
se loti obnove starejših objektov, zato je postal tudi odličen resta-
vrator. S svojim delom in materialom je prispeval k obnovi cerkev sv. 
Kancijana, sv. Lovrenca in farne cerkve. Obnovil je portal na vhodu 
na pokopališče, Marijino znamenje v Žirovnici, Kralovo znamenje 
in Vazarjevo znamenje ob Cesarski cesti. Sodeloval je pri obnovi 
gasilskega doma v Zabreznici in tudi gasilskega voza iz leta 1895.

Marjan Anderle je že vrsto let član Mednarodnega društva sliko-
pleskarjev. S pomočjo pokroviteljev so brezplačno prepleskali veliko 
šol in bolnišnic po Slovenije. Na njegov predlog so prepleskali tudi 
šolo v Žirovnici, šolo na Koroški Beli in del bolnišnice na Jesenicah. 

S svojim delom Marjan dokazuje, da je človek z velikim srcem. Na-
grado je prejel na predlog Konjeniškega kluba Stol. (Povzeto po 
utemeljitvi predlagatelja.)

Marjan Anderle: »Svoje delo opravljam z veseljem in za dobro vseh. 
Predlagateljem in Občini Žirovnica se zahvaljujem za prejeto nagrado.

Marcel Rep – nagrada Občine Žirovnica
Marcel si je že od malih nog želel postati smučarski skakalec. Leta 
2008 je naredil prve skakalne korake v SSD Stol Žirovnica, začeli so 
se treningi in tekmovanja. Sčasoma so smučarski skoki zanj postali 
vrhunski šport, zastavil si je dolgoročne cilje. Po osnovni šoli se je 
vpisal na Gimnazijo Franceta Prešerna v Kranju, kjer nudijo poseben 
program za skakalce. Leta 2011 je prvič dosegel 3. mesto na dr-
žavnem prvenstvu v kategoriji dečki do 10 let. Do konca kariere je 
zbral 3 srebrne in 10 bronastih medalj z državnih prvenstev, najboljši 
dosežek DP je bil 1. mesto v skupnem seštevku slovenskega pokala 
2021/22. V tujini je prvič nastopil na mednarodni tekmi Junior FIS Po-
kalu v Hinterzartnu v Nemčiji in se uvrstil na 21. mesto. Leto kasneje 
je prvič skakal na Alpskem pokalu v Predazzu, Kranju in Planici. Svoj 

osnovne šole in že težko pričakujemo svoje prostore in boljše pogoje. 
Tako bomo lahko v Žirovnici izvajali tudi pouk tolkal in trobil ter redne 
orkestrske vaje, kar trenutno ni mogoče.«

Boris Madon – plaketa Občine Žirovnica
Boris Madon je od mladih nog zapisan planinstvu. S svojim dolgo-
letnim delovanjem v Planinskem društvu Žirovnica in Planinski zvezi 
Slovenije je pomembno pripomogel in še vedno prispeva k razvoju 
planinstva v občini in izven njenih meja. 

Boris je od vsega začetka član PD Žirovnica, od leta 1998 in še danes 
je tudi član upravnega odbora. Glavno področje njegovega delovanja 
je vodništvo. Leta 1999 je postal vodnik Planinske zveze Slovenije in 
nato pridobil licence za vodenje zahtevnih in zelo zahtevnih kopnih 
tur, snežnih tur in turnih smukov, od leta 2009 je tudi turnokolesarski 
vodnik. V 24 letih vodenja vodniškega odseka je poskrbel za pripra-
vo in izvedbo številnih pohodov na domače in tuje vrhove kot tudi 
kolesarskih izletov. Znanje, izkušenost, skrb tako za najšibkejši kot 
najmočnejši člen v skupini in družabnost so bili vselej zaščitni znak 
»odprav« z Borisom.

Boris na čelu skupine – Vse je lepše, če deliš. Foto Ferdo Kikelj

Njegova stalna skrb so bila izobraževanja vodniških kolegov in vzgoja 
mladih planincev. V sodelovanju z Osnovno šolo Žirovnica je zasnoval 
program pohodov, ki učencem od 1. do 9. razreda odkrije lepoto 
domačih hribov in gora, podrobneje se s planinstvom pod Borisovim 
vodstvom srečujejo generacije osmošolcev v planinski šoli v naravi.

Leta 2016 se je Boris pridružil Društvu upokojencev Žirovnica in takoj 
prevzel vodenje pohodniške sekcije društva. Odtlej z ženo Heleno 
vsako leto pripravita in izpeljeta čez 20 dobro obiskanih izletov.

Borisovo delo sega tudi izven meja občine. Vrsto let sodeluje na 
usposabljanjih vodnikov PZS kot inštruktor in predavatelj, bil je na-
čelnik Vodniške komisije PZS in član Izvršnega odbora Vodniške ko-
misije PZS. 

»Neizčrpen vir energije, gonilna sila v društvu, povezovalni člen, 
vedno za akcijo, nepopustljiv na poti do cilja, motivator in spodbu-
jevalec, ključar, borec do zadnjega diha,« so besede Borisovih prija-
teljev, ki o njem nemara povejo največ. Plaketo je prejel na predlog 
Planinskega društva Žirovnica, Osnovne šole Žirovnica in Društva 
upokojencev Žirovnica. (Povzeto po utemeljitvi predlagatelja.)

Boris Madon: »Doma sem pod Stolom, morda so mi zato hribi že 
v mladosti zlezli pod kožo. Gibanje nasploh imam rad od nekdaj. Že 
v osnovni šoli sem se ukvarjal z najrazličnejšimi športi, hribolazenje 
pa je moja stalnica še v pokoju. Osnovna šola, Planinsko društvo, 
Društvo upokojencev – moje dejavnosti so se vrsto let prepletale z 
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Marcel Rep na letalnici v Planici, sezona 2021/22

Marcel Rep: »Svojo skakalno pot sem zaključil zadovoljen, nisem pa 
seveda dosegel tega, kar sem hotel. Nikoli ne bom pozabil prvega 
skoka v Planici na letalnici, ko sem šel prvič čez K-točko 200 m. Vsi 
moji uspehi se ne bi uresničili brez podpore družine. Smučarski skoki 
so mi pomagali pri osebnostnemu razvoju in delovnih navadah.«

Matija Frelih – županovo priznanje

Matija Frelih

Matija Frelih je dosegel odličen učni uspeh v zaključnem letniku in 
na spomladanskem roku poklicne mature, kjer je dosegel izobrazbo 
kmetijsko podjetniški tehnik. Matija je v vseh letih šolanja na BC Na-
klo nudil dodatno strokovno pomoč na šolskem posestvu, nesebično 
pomagal sošolcem in bil zelo vesten dijak. Županovo priznanje je 
prejel za spodbudo pri nadaljnjem izobraževanju in delu. 

Milan Dubravac – častni  
občan Občine Žirovnica
Milan Dubravac je od malih nog pripaden svojemu kraju in občini. 
V prvih treh mandatih samostojne občine je bil izvoljen v občinski 
svet na listi Mladi za Žirovnico oz. Neodvisni listi za Žirovnico. Bil je 
prvi predsednik športnega društva Trim Tim Žirovnica in eden od 
treh pobudnikov Veselih dnevov v Žirovnici. V prvi vrsti pa je Milan 
Dubravac zapisan gasilstvu. Že osnovnošolec je leta 1974 postal 
prostovoljni gasilec v Smokuču, kasneje mentor mladim gasilcem in 
gasilski sodnik, bil je poveljnik gasilcev v občini in poveljnik Gasilske 
zveze Jesenice, 13 let je bil poveljnik vseh gorenjskih gasilcev in član 
poveljstva Gasilske zveze Slovenije.

Milan Dubravac na čelu CTIF

Poklicna pot ga je iz GARS Jesenice vodila na Ig, kjer je bil 9 let 
vodja Izobraževalnega centra za zaščito in reševanje. Leta 2015 je 
našel nov izziv na letališču Brnik kot poveljnik gasilske enote. Od leta 
2023 je poveljnik Enote za kemijsko, biološko in radiološko zaščito. 
Milan je pobudnik strokovnih dnevov Borisa Stevanoviča in prvega 
slovenskega gasilskega foruma.

Njegovo delovanje sega tudi izven meja države. Sodeluje v meha-
nizmu Civilne zaščite EU, kot zunanji predavatelj sodeluje z Agencijo 
za jedrsko varnost na Dunaju (IAEA), za katero je opravil 25 misij 
po celem svetu, od leta 2023 je v izvršilnem odboru svetovnega 
gasilskega kongresa in od leta 2020 predseduje največji mednarodni 
gasilski organizaciji na svetu – CTIF.

Za svoje delo je prejel številna visoka odlikovanja s področja gasilstva 
na društvenem, regijskem in državnem nivoju, med njimi gasilsko 
plamenico I. stopnje, odlikovanje GZS za posebne zasluge, plaketo 
Civilne zaščite in odlikovanje ob 18. kongresu GZS. 

Naziv častni občan je prejel na predlog Boštjana Noča v imenu Liste 
za vasi pod Stolom in s podporo Neodvisne liste za Žirovnico. (Pov-
zeto po utemeljitvi predlagatelja.)

Milan Dubravac: Moja strokovna pot je od začetka povezana z ga-
silstvom. Slovenija je zagotovo država z največ gasilci na prebivalca v 
svetu, v Sloveniji pa je gasilstvo najbolje organizirano na Gorenjskem. 
To nakazuje, da ni naključje, da največji gasilski organizaciji na svetu 
predseduje Slovenec. Iskreno se zahvaljujem in v veliko čast mi je, da 
sem postal častni občan Občine Žirovnica. V svetu sta dve dejavnosti, 
poleg športnikov, ki močno promovirata Slovenijo, to sta čebelarstvo 
in gasilstvo. Sam se bom še naprej trudil promovirati domačo občino 
in Slovenijo tudi v mednarodnem okolju.

Polona Kus

najboljši rezultat je dosegel v Planici, 10. mesto. Naslednjo sezono 
se je preizkusil na FiS pokalu, na prve točke pa je počakal še eno 
leto, ko je v Zakopanih osvojil 27. in 28. mesto. V svoji najuspešnejši 
sezoni 2022 je dosegel 8. mesto na Alpskem pokalu, prvič je nastopil 
na Celinskem pokalu, zmagal je slovenski pokal Cockta in skočil svoj 
osebni rekord – 216 metrov na letalnici v Planici. S tem rekordom je 
postavil tudi klubski rekord. 

Po 14 letih je športno pot zaključil. Smučarski skoki so mu dali veliko 
lepih in nepozabnih spominov, dobrih prijateljev, reda, discipline in 
potrpežljivosti.

Nagrado je prejel na predlog Smučarsko skakalnega društva Stol 
Žirovnica. (Povzeto po utemeljitvi predlagatelja.)
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Jože Klun – častni občan  
Občine Žirovnica
Jože Klun se je rodil 2. novembra 1945 v Ribnici. Leta 1969 je bil 
posvečen v duhovnika in pet let kasneje postal župnik na Breznici, 
kjer je ostal kar 29 let. Poleg duhovniškega dela se je v tem času 
prizadevno posvečal ohranjanju sakralne in kulturne dediščine.

smo prišli do lastništva cerkve in nekaj zemljišča okoli nje in pričeli 
s čiščenjem ruševine. Vse se je naredilo udarniško, vsi so v tistem 
trenutku pristopili z velikim žarom. Izjemno delo je opravil Janez 
Zupan – Mrtnač, ki je pripravil načrt za obnovo cerkve. Obiskala 
nas je pa tudi inšpekcija, ampak o slabih stvareh ne bomo govorili.«

Obnova cerkva, novi zvonovi, odkritje plošče v spomin Antona Vovka 
in Prešernove matere in še mnogo drugih stvari. Poleg pastoralnega 
dela ste imeli tako rekoč še eno zaposlitev v župniji – ohranjanje 
sakralne in kulturne dediščine.

»Večkrat pravim, da smo župniki služba za vzdrževanje in reševanje. 
Kakšen res pusti vnemar, jaz pa mislim, kar moreš, boš naredil. V 
stvari se moraš tudi poglobiti, imeti znanje. Veliko mi je pomagal 
pokojni Janez Meterc, zelo dober sodelavec je bil Matjaž Ambrožič. 
Nič pa se ne bi dalo brez prostovoljnih ljudi in udarniškega dela.«

Bili ste tudi zraven, ko se je ob slovenski osamosvojitvi sadila lipa 
na Breznici …

»Z lipo je bilo pa tako. Bil sem na krajevni skupnosti po opravkih. 
Manca, takratna tajnica, mi je pokazala prošnjo s Kacinovim podpi-
som, naj se ob osamosvojitvi posadi lipa, izobesi slovenska zastava, 
pripravi proslava … in naj prošnjo dobijo v vednost gasilska društva. 
Takoj sem rekel, da za lipo lahko poskrbim jaz. Za čebelnjakom sem 
imel tri mlade lipe, ki sem jih pripeljal iz Ribnice. S krajevne skupnosti 
sem se nato s kolesom odpeljal proti Rodinam in slučajno opazil, 
da na Bohinčevem dvorišču modrujeta Šebat in Burnik. No, sem si 
rekel, to je pa čudež – predsednika rivalskih gasilskih društev sedita 
skupaj! O dopisu nista še nič vedela, a ko sem jima povedal, je bilo 
takoj poskrbljeno za vse – sajenje lipe, pevce, proslavo. Dve uri prej 
kot v Ljubljani je slovenska zastava visela na Breznici.«

Jože Klun med novo mašo br. Jurija Slamnika 11. julija 2021 v žu-
pnijski cerkvi Žalostne Matere Božje. Foto Miran Kozmus

V okviru svojih pastoralnih dejavnosti je ustanovil župnijski pastoralni 
svet in zakonski skupini ter Župnijsko Karitas Breznica. Posebno skrb 
je namenjal mladini, kar se je odrazilo tudi v ustanovitvi skavtskega 
stega. Zaradi njegovega zgleda so kar trije domači fantje začutili klic 
v duhovništvo in eno dekle v redovništvo.

Že prvo leto na Breznici je gospod Klun na novo prekril del strehe na 
župnijski cerkvi in uredil okolico. V naslednjih letih je bila prenovljena 
notranjost cerkve sv. Martina, obnovljena je bila cerkev sv. Kancijana, 
potem ko jo je prizadel požar, sledila so dela na cerkvi sv. Klemena, 
obnova cerkvic sv. Marka in sv. Radegunde, leta 1993 je bila v celoti 
prenovljena župnijska cerkev na Breznici. Največji projekt gospoda 
Kluna je bila gradnja cerkvice sv. Lovrenca v letih 1991–1994. Gra-
dnje se je lotil hudi bolezni navkljub. Pri tem je sodelovalo veliko 
število prostovoljcev, ki so v župniku prepoznali človeka z iskrenimi 
nameni in poštenim odnosom do soljudi. To so v njem prepoznali 
tudi neverujoči prebivalci občine in gospod Klun je tudi po več kot 
dvajsetih letih med ljudmi še vedno izjemno spoštovan. 

Naziv častni občan je prejel na predlog Občinskega odbora SDS 
Žirovnica. (Povzeto po utemeljitvi predlagatelja.)

Jože Klun: »Naj se zahvalim za prejeto priznanje, ki me je prese-
netilo. Najprej sem pomislil na vse ljudi iz brezniške fare, ki so mi 
pomagali. Brez dobrih ljudi, sodelavcev, se ne bi nič naredilo. Veseli 
me, da se občina Žirovnica tako razvija in napreduje.«

Doma ste iz Ribnice, najprej ste bili štiri leta kaplan v Komendi, potem 
je bila skoraj tri desetletja vaš dom Breznica, sedaj vodite Župnijo sv. 
Lovrenca na Kokrici. Vaše delo vas je vodilo po krajih, ki so zanimivo 
povezani.

»Kmalu po prihodu na Breznico sem s prižnice v šali dejal, da je nek-
daj brezniška fara pošiljala može v Ribnico, zdaj se pa obrača. Sicer 
pa sem hodil v isto šolo kot France Prešeren. V Komendi, rojstnem 
kraju duhovnika in čebelarja Petra Pavla Glavarja, sem se srečal s 
čebelarjenjem. Čebele sem imel potem tudi na Breznici, zanje je 
večinoma skrbel Stanko Noč.

Sveti Lovrenc je pa posebna zgodba. Prvič me je k sv. Lovrencu peljal 
Kodrasov »Tončk«. Kakšen razgled! Na mestu cerkve je bila takrat le 
zaraščena ruševina, tudi poti ni bilo. Med ljudmi je bila velika želja, da 
se cerkev obnovi. Po poti, ki je bila mogoča samo v bivšem režimu, 

Sveta maša ob 30. obletnici obnove cerkve sv. Lovrenca. Foto Mi-
ran Kozmus

V tridesetih letih ste z župljani delili dobre in slabe trenutke, verjetno 
ni šlo vedno vse gladko?

»Na Breznici sem se imel lepo. Spremljaš bolečine, hude trenutke, 
stiske. Hudo je, ko veš, da ne moreš pomagati, lahko pa si tam za 
človeka. Še zdaleč ni bilo vse popolno in nikoli ne bo vse dograjeno. S 
tem ne mislim le vidnih stvari. Vseskozi sem se trudil graditi živo Cer-
kev na temelju Kristusovega evangelija. »Če gospod ne zida Cerkve, 
zaman se trudijo zidarji.« Hvaležen sem, da sem zaupal Bogu, tudi ko 
nisem videl zunanjih uspehov. Zavetnica Žalostna Mati Božja me je 
spremljala in podpirala. Spremljal me je tudi svetniški lik škofa Vovka, 
posebej njegove besede »Kakor Bog hoče in dokler Bog hoče«. Bog 
nas ljubi, Jezus se nam je tako približal, da je pokazal človeški obraz. 
V življenju nam je pokazal pot na zemlji, s smrtjo in vstajenjem pa 
pot k Očetu. Naj te besede spremljajo moje voščilo vsem občankam 
in občanom. Blagoslovljen Božič in pogumno v novo leto.«

Polona Kus
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Letna »inventura«

Zagotovo se vsak od nas konec leta vsaj 
po tihem vpraša, kaj je v preteklem letu 
naredil in kaj ga čaka v naslednjem letu. 
Tudi v naši listi je tako. V letu, ki se zaključuje smo bili s 
svojim delom kar zadovoljni. Na šestih občinskih sejah smo 
zastavili 13 vprašanj oz. pobud. 

Veseli nas, da se kakšna naša pobudo tudi sprejme. Prav predlog Pra-
vilnika o delovanju predstavnikov občine Žirovnice v organih upravlja-
nja javnih zavodov, javnih podjetij in drugih organov, kjer ima občina 
svoje predstavnike, ki ga bomo svetnice in svetniki obravnavali na 
naši zadnji letošnji seji, je nastal z našo pobudo. Svetnice in svetniki 
namreč vsako leto imenujemo kar nekaj predstavnikov v omenjene 
javne zavode in podjetja. Kako pa nas oni na imenovanih položajih 
zastopajo, pa ne vemo. Po novem bomo vsako leto dobili poročilo 
o njihovem delu. Pohvalno!

V naši občini se veliko gradi, kar nas vse skupaj zelo veseli. Malo manj 
zdaj, ko so dela v teku, bo pa potem toliko lepše in prijetnejše živeti 
v že tako čudoviti občini Žirovnica.

In kaj nas čaka v novem letu? Spet novi izzivi. Počasi se že pripravlja-
mo na nove občinske volitve. Veseli nas, da do nas pristopi vedno več 
ljudi s pobudami in vprašanji, pa tudi z željo po sodelovanju z nami. 
Veliko je vprašanj, če bomo imeli na prihajajočih volitvah svojega 
kandidata za župana. Trenutno kaže, da bo za ta položaj kar nekaj 
resnih in dobrih kandidatov, tudi znotraj naših vrst. Ampak o tem v 
naslednjem letu.

V kolikor bi se nam želeli pridružiti, podati kakšno vprašanje, mnenje, 
pobudo ... vse to lahko storite tako, da nas »pocukate« za rokov ko 
nas srečate, ali pa pišete na naš elektronski naslov list.zavasipodsto-
lom@gmail.com. Vsakega sporočila smo veseli.

Naj zaključim letošnje leto z našim voščilom vsem vam, drage občan-
ke in občani. Naj vam od leta, ki se poslavlja ostanejo le lepi spomini, 
v letu ki prihaja pa naj se vam zgodijo lepe stvari, ki bodo pisale lepe 
spomine za nadaljnje dni. 

Mag. Mojca Papler, Lista za vasi pod Stolom

V članku Odnos Občine Žirovnica do nekaterih občanov Vrbe avtor 
med drugim predlaga, da bi bilo namesto gradnje nove ceste bolje 
zapreti cesto Vrba–Breznica. To bi bilo po mojem mnenju nespre-
jemljivo tako za vaščane Vrbe kot za ostale občane. Prav tako se 
ne strinjam z zamislijo, da bi sredstva za obvoznico preusmerili za 
sanacijo po poplavah in PGD Zabreznica. Posledice poplav v občini 
uspešno odpravljamo z državnimi sredstvi, zagotavljamo tudi primer-
na sredstva za delovanje gasilskih društev, poleg tega se načrtuje 
gradnja novega gasilskega centra v Zabreznici. 

Žal ne morem v celoti potrditi trditve, da so bile predlagane boljše 
rešitve od sedanje trase, ki pa naj bi naletele na gluha ušesa občine 
in župana. Predlaganih je bilo res veliko rešitev, vendar je bila za 
soglasodajalce edino sprejemljiva zahodna varianta. Kljub temu so 
se ravno na zahtevo župana ponovno iskale možnosti, da bi obve-
ljala vzhodna varianta. To je povzročilo časovni zamik, rezultat pa 
poznamo vsi.

Zavedam se, da bo gradnja, ki bo potekala dve leti, za nekatere bolj 
za druge manj moteča. Na vse apeliram, da smo strpni in razume-
vajoči, saj je naš skupni cilj boljši jutri. Želim, da bi gradnja potekala 
s čim manj zapleti in da bi bila zaključena v predvidenem roku ter v 
skladu s pogodbenimi vrednostmi.

Poleg izgradnje obvoznice dom za starostnike še naprej ostaja ena 
od naših prioritet. Glede na vse aktivnosti v preteklih letih so bila 
pričakovanja o skorajšnjem pričetku gradnje verjetno preveč opti-
mistična. Občinski podrobni prostorski načrt za dom je trenutno 
v zaključni fazi priprave. Na dinamiko izgradnje bodo vplivale tudi 
spremembe na področju skrbi za starejše. Danes glavni problem ni 
več pomanjkanje posteljnih kapacitet temveč pomanjkanje kadra. 
Občina tega problema prav gotovo sama ne bo mogla rešiti. 

Kljub izraženim dvomom, da smo pozabili na obnovo vodovoda 
Završnica, lahko zagotovim, da temu ni tako. Pripraviti je treba vso 
dokumentacijo, dovoljenja in služnosti, da bomo z investicijo lahko 
začeli v letu 2026. Gre za obsežen in finančno zahteven projekt, ki 
ga načrtujemo skupaj z Občino Jesenice, saj le s skupnim projektom 
lahko računamo na evropska sredstva. 

Že zelo dolgo čakamo tudi na rekonstrukcijo ceste od Zabreznice 
do Breznice. Osebno sem pričakoval, da se bodo dela začela že v 
naslednjem letu, država kot glavni investitor pa pričetek del planira 
v letu 2026. Vse to napoveduje, da bodo naslednja leta investicijsko 
zelo intenzivna.

Vesele praznike in vse najboljše v prihajajočem letu!

Izidor Jekovec, Neodvisna lista za Žirovnico

Obvoznica Vrba

Vesel sem, da so se začela gradbena dela na dolgo priča-
kovani obvozni cesti mimo Vrbe. To je bila želja in zahteva 
vaščanov Vrbe in tudi ostalih občanov, zapisana že v programu ob 
nastanku samostojne občine. Prepričan sem, da se bo z obvoznico 
bistveno izboljšala prometna varnost in pogoji za življenje v Vrbi. V 
vasi bo potekal le lokalni promet, tranzit pa bo preusmerjen na obvo-
znico. Verjetno bo treba postaviti kakšen nov prometni znak, upam 
pa, da bomo lahko kakšnega sedanjega tudi umaknili. Z izgradnjo 
krožišča na glavni cesti se bodo zmanjšale hitrosti, posledično bo 
manj hrupa in nekoliko prijaznejše življenje za tiste, ki živijo ob glavni 
cesti. Ob pričetku del je seveda vedno slišati komentarje, pripombe 
in nove predloge. Prav je, da se slišijo različna mnenja in da imamo 
različne poglede. Prav zaradi tega bom v nadaljevanju pokomentiral 
dva članka, objavljena v prejšnji številki Novic. 

Članku Zahodna veduta Vrbe – danes in nikoli več je bila priložena 
slika s podpisom Stagne – danes in nikoli več. Nepoučen bralec bi ob 
tem lahko pomislil, da bomo zaradi obvoznice posekali vsa drevesa. 
Seveda temu ni tako. Stagne ostajajo, pogled iz Vrbe proti njim pa 
bo resnično drugačen. Prav tako menim, da se zaradi obvoznice 
vrednosti nepremičnin ne bodo zmanjšale, saj urejena prometna 
infrastruktura povečuje njihove vrednosti. Kdo ima bolj prav, bodo 
povedali nepremičninski strokovnjaki, čas in trg.

Vsem občankam in občanom, prijateljem 
in podpornikom želimo vesele božične 
praznike in srečno novo leto 2025 ter 
vse dobro ob dnevu samostojnosti in 
enotnosti.

Naši pogledi so zazrti v prihodnost, naša 
razmišljanja pozitivna in to želimo tudi vam.

Neodvisna lista za Žirovnico

Delo političnih strank
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Leto 2024 se poslavlja

Bliža se konec leta in sestavljajo se bilance za nazaj ter 
predstavljajo načrti za naprej. Marsikaj je bilo dobro 
opravljeno, predvsem začetek gradnje obvoznice Vrba. Na zadnji 
občinski seji v letu 2024 bomo svetniki obravnavali proračun občine 
za leto 2025 in po moji oceni je zadovoljivo sestavljen, predvsem 
zaradi tega, ker ni planiranih zadolžitev. Je pa tudi res, da se večina 
načrtovanih projektov premika v leto 2026 ali še dlje kot npr.: dom 
starostnikov, gasilski dom Zabreznica, cesta Rodine–Hraše itd. Pri-
znati je treba, da so za nekatere zamude krivi državni predpisi ali 
počasno delo državnih organov, ne pa za vse.

Pred kratkim se je zaključila javna obravnava OPPN Golf. Na predlog 
investitorja Občina Žirovnica pripravlja podroben prostorski načrt za 
gradnjo apartmajskega naselja. Absolutno podpiram razvoj turizma, 
ampak ne v dimenzijah, kot so predlagane v OPPN. Na javni obrav-
navi me predstavniki razlagalcev niso prepričali niti o dovozni cesti, 
ki naj bi bila z blejske strani, niti o uporabi vode, ki bi jo novo naselje 
pridobilo iz radovljiške občine.

Trenutno na občini poteka tudi javna razgrnitev OPPN za Rodine, kjer 
je bila prvotno zamišljena velika gradnja na zemljišču pod oznako 
RO2. 

Naj se za konec pomudim še pri nagrajencih občine ob občinskem 
prazniku, 3. decembru. Za častnega občana Občine Žirovnica je bil 
letos poleg gospoda Milana Dubravca imenovan tudi bivši župnik 
gospod Jože Klun. V naši občini je deloval skoraj tri desetletja in 
tako pustil tu pečat svojega dela. Občinski odbor SDS Žirovnica je 
bil predlagatelj in prav veseli smo za njegovo potrditev. V zahval-
nem govoru je gospod Klun izdal še eno skrivnost, za katero večina 
občanov do sedaj ni vedela in smo mu zato izredno hvaležni. Na 
avstrijskem Koroškem, v kraju Št. Rupert pri Osojskem jezeru, je bil 
na njegovo pobudo obeležen grob matere našega največjega pe-
snika dr. Franceta Prešerna. Mina Prešeren je namreč v zadnjih letih 
pred smrtjo živela na drugi strani Karavank, ko je bil Francetov brat 
Jurij tam župnik. Gospod Klun je udeležencem proslave na kratko 
povedal, kako je do odkritja spominske plošče prišlo in kdo vse mu 
je pri tem pomagal. Gospod Klun, tudi po tej poti se Vam še enkrat 
zahvaljujemo za vaš trud in delo, ki ste ga vložili v našo faro in še 
posebej za lepo novico ob občinskem prazniku, ki sovpada prav s 
Prešernovim rojstvom.

Na koncu naj vsem občankam in občanom zaželim mirne božične 
praznike in vse dobro v prihajajočem letu ter ponosno praznovanje 
dneva samostojnosti in enotnosti.

Občinska svetnica SDS Tatjana Mulej

Proslava ob občinskem prazniku, 
rojstnem dnevu dr. Franceta 
Prešerna

Tudi to leto je bila proslava ob občinskem prazniku nekaj posebnega. 
Sodelovanje učencev osnovne šole in vabljenih nastopajočih je ustva-
rilo prijeten, sproščen, zabaven dogodek. Gostje iz drugih občin so 
bili prijetno presenečeni, navdušeni nad toplino, ki je vela v dvorani. 
Druženje po proslavi pa je bila priložnost, da se pozdravimo z vsemi, 
ki se nam poti drugače ne srečajo prav pogosto. Menim, da je to še 
posebej dragoceno v času digitalizacije, ko večino časa preživimo 
pred ekrani različnih velikosti.

Čestitke organizatorjem za uspešno izpe-
ljano prireditev. Vsem prejemnikom nagrad 
in priznanj pa iskreno voščilo. Tistim, ki ste 
ostali doma pa naj velja povabilo, da se 
nam naslednje leto ob tej priložnosti pri-
družite in skupaj nazdravimo ob rojstnem 
dnevu našega rojaka dr. Franceta Prešerna 
in prazniku naše občine.

Mag. Jurij Dolžan, občinski svetnik

Carobne
P R A Z N I K E !

V

Občinski odbor
NSi Žirovnica

Želimo vam blagoslovljene božične in 
novoletne praznike ter ponosno praznovanje 
dneva samostojnosti in enotnosti.

Novo leto naj zaznamujejo zdravje,  
sreča in zadovoljstvo. 

Vse dobro v letu 2025!

Ali smo povezani?

Povezujemo se lahko na zelo veliko načinov, kot občani občine Ži-
rovnica imamo možnosti preko glasila, spleta ali družabnih omrežij. 
Vedno bomo našli način, da pridemo do informacij ali jih delimo. 
Težko pa je, če smo povezani le preko svojih ozkih skupin in si izme-
njujemo mišljenje z zelo ozkim krogom ljudi. Takrat nismo pripravljeni 
iskati skupnih pogledov, saj je vsakdo prepričan le o svojem prav, pa 
čeprav je lahko v zmoti. 

Na zadnji letošnji seji bomo sprejemali občinski proračun, ki je temelj-
ni dokument, na osnovi katerega bo občina v naslednjem letu izvedla 
veliko projektov in nalog, ki so v skupno korist vseh občanov. Pri tem 
se vprašam, ali so bili občani v zadostni meri vključeni, ali je občin-
ska oblast prisluhnila mnogoterim predlogom in potrebam, ki so jih 
posredovali občani? Ali je občina naklonjena sodelovanju občanov 
in ali lahko participirajo s svojimi predlogi in idejami pri proračunu? 

Zato sem na zadnji seji vprašal, zakaj Občina Žirovnica ne vključi v 
odločanje občane s participatornim proračunom kot ostale občine, 
kjer se najširši predlogi občanov vključijo v proračun? Na to vprašanje 
sem dobil zanimiv odgovor župana: »Zato, ker je to velik strošek v 
višini 10.000 evrov in se predlogi občanov zbirajo na druge načine.« 

Delo političnih strank
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SREČNO, POVEZANO
IN POGUMNO LETO 2025

Naj bo novo leto čas sodelovanja,
solidarnosti in pogumnih odločitev.

Skupaj gradimo prihodnost,
prijazno do vseh.

Mirne praznike in
vse dobro v letu 2025.

S O C I A L N I
D E M O K R A T I
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Spet smo pri neformalnih skupinah, pri arbitrarnem odločanju župa-
na in pri zelo formalnem odločanju večine v občinskem svetu. Ali je 
vredno vložiti nekaj truda za glas občanov v višini 10.000 evrov ali 
potegniti meter asfalta več, se sprašujem? 

Za SD Žirovnica Vitomir Pretnar

Odgovor na članek »Kje je župan?«

Avtor v tem članku v prejšnji številki navaja, da se župan ne odziva 
na povabila na razne dogodke. Kot je meni znano in tudi vsem ti-
stim, ki se udeležujejo proslav, srečanj, občnih zborov, obletnic in 
drugih dogodkov v občini ter izven nje, je ravno nasprotno. Ne glede 
na to, ali gre za dopoldne, popoldne, večer, delovni dan, nedeljo 
ali praznik, je prisotnost župana običajno opažena. Če pa kakšen 
dogodek povsem slučajno mine brez govora župana, menim, da to 
ni nič narobe. Brez panike, ni potrebe po iskanju župana z objavo v 
občinskih novicah. Bolj smiselno bi bilo, če bi se avtor vprašal, kje so 
svetnice in svetniki, vključno z njim, na raznih dogodkih, ki potekajo 
v naši občini.

Izidor Jekovec

 Iščeš partnerja v projektu za javni 
poziv, ki ga razpisuje LAS Zgornja 
Gorenjska – BOJA?
Predvidoma v januarju 2025 bo Lokalna akcijska skupina (LAS) Zgor-
nja Gorenjska – BOJA objavila javni poziv. Poziv bo odprt 45 dni, zato 
je pomembno, da se nanj pripravite že vnaprej. Prijave na projekte, ki 
jih podpira LAS, so odlična priložnost za razvoj pobud, ki prispevajo 
k dvigu kakovosti življenja v lokalni skupnosti. LAS Zgornja Gorenj-
ska – BOJA povezuje prebivalce, podjetja in organizacije pri iskanju 
inovativnih rešitev za izzive podeželja. 

Če iščete partnerja, s katerim bi lahko skupaj sodelovala pri prijavi 
in izvajanju projekta ter na ta način dosegla želen učinek, vabljeni 
k izpolnitvi kratkega obrazca. Zbrani odgovori v »borzi projektnih 
partnerjev« bodo služili vam – tako se boste lahko povezali z drugimi 
ustvarjalci in partnerji za razvoj projektov na območju občin Bled, 
Bohinj, Gorje, Jesenice, Kranjska Gora, Radovljica in Žirov-
nica.

Izpolnitev obrazca: 
https://forms.gle/ZGrAbdcdicG3qru99

Borza projektnih partnerjev:
https://2cm.es/MWoZ

Več informacij na spletni strani LAS Zgornja Gorenjska – BOJA:  https://
las-zg-boja.si/.

 Hitro rastoča podjetja  
v občini Žirovnica
AJPES je iz javno objavljenih letnih poročil gospodarskih 
družb in samostojnih podjetnikov, v skladu z metodologijo 
Ministrstva za gospodarski razvoj in tehnologijo, tudi letos 
pripravil seznam hitro rastočih podjetij za zadnje petletno 
obdobje, na katerega je uvrščeno tudi pet žirovniških pod-
jetij.

Analiza hitro rastočih podjetij v obdobju 2019–2023 je pokazala, 
da kriterije za uvrstitev na seznam hitro rastočih podjetij izpolnjuje 
pet gospodarskih družb s sedežem v občini Žirovnica. Te družbe so 
v letu 2023 skupaj zaposlovale 29 delavcev in ustvarile 5,5 milijona 
evrov čistih prihodkov od prodaje. 

Na seznam hitrorastočih podjetij se je tako kot lani uvrstila druž-
ba Vovčak, trgovina in storitve, d.o.o. Po enoletnem premoru 
se je na seznam ponovno uvrstila družba FCT 54, mednarodni 
transport in posredništvo, d.o.o. Na seznamu je ponovno tudi 
družba ADRA storitve, d.o.o. Družbi IS Gostišče Osvald, Eko 
reciklaža, gostinstvo in turizem, d.o.o. in Top Carbon, proi-
zvodnja poliestrskih delov in spletna trgovina, d.o.o. sta se 
na seznam uvrstili prvič. 

Vsem hitrorastočim podjetjem čestitamo in sporočamo, da bo poda-
tek o tem, da je podjetje uvrščeno na seznam hitro rastočih podjetij, 
vključen v napredno spletno orodje FI=PO. 

Srečno in uspešno leto 2025 vam želi AJPES, Izpostava Kranj

Vesele božične praznike in zdravo,  
srečno ter uspešno novo leto 2025!

Vaški odbor Vrba

Delo političnih strank
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Prešerno praznovanje  
v Čopovi rojstni hiši
Zavod za turizem in kulturo Žirovnica je v prazničnem de-
cembru pripravil predavanje o prenovi Čopove rojstne hiše 
in glasbeno-pravljično predstavo.

Potek prenove Čopove rojstne hiše v 90-ih letih prejšnjega stoletja 
je s svojega vidika predstavila umetnostna zgodovinarka in konser-
vatorka Nika Leben, vodja prenove. Kot je dejala, je bila hiša v zelo 
slabem stanju in njena prenova velik izziv, ki pa so ga skupaj s sode-
lavci uspešno izvedli. V drugem delu večera je Nataša Kokošinek, 
tedaj direktorica Gornjesavskega muzeja, spregovorila o snovanju 
in nastanku spominske sobe Matije Čopa. To je edina samostojna 
razstava v Sloveniji o pomembnem jezikoslovcu, prvem slovenskem 
bibliotekarju, Prešernovem prijatelju in mentorju, njegova rojstna hiša 
pa ena ključnih postaj na Poti kulturne dediščine Žirovnica. 

Dogodek je Zavod za turizem in kulturo Žirovnica pripravil v sodelo-
vanju z Občinsko knjižnico Jesenice.

Nataša Kokošinek in Nika Leben

»V pravljicah res ni kot v pravljici,« pravi Špela Frlic, pisateljica in pri-
povedovalka. O tem so se lahko prepričali tisti, ki so prisluhnili njene-
mu pripovedovanju ljudskih pravljic z Balkana na predstavi »Dekle, 
obljubljeno soncu«. Pravljice o ljubezni, obljubah in iskanju srečnih 
koncev je Špela Frlic tudi priredila in prevedla, njeno pripovedovanje 
v Čopovi hiši je spremljala glasba dua All Strings Detached. 

Špela Frlic in duo All Strings Detached

Kljub zanimivim, informativnim, zabavnim in kulturnim vsebinam, 
povezanim z dediščino našega kraja, je bilo zaznati pomanjkanje več- 
jega odziva lokalne skupnosti. Dogodke, ki so pritegnili obiskovalce iz 
širše regije, vključno z Ljubljano in Radovljico, bi domači obiskovalci 
še dodatno obogatili.

Matjaž Koman

Akordi poezije
V soboto, 30. novembra, smo v Čopovi rojstni hiši v sklopu 
prireditev ob prazniku Občine Žirovnice prisluhnili literarno-
-glasbenemu večeru »Akordi poezije«. 

Nastopajoči in gosti večera. Foto Nik Bertoncelj

Po uvodnem pozdravu župana g. Leopolda Pogačarja smo ob spre-
mljavi kitaristov Jerneja Smoleja in Petra Bulovca, kot se je izrazil 
moderator Bojan Pogačnik, slišali »kvintakord poezije«. Svoje akorde 
poezije so nam namreč predstavile pesnice različnih generacij: Ivana 
Pogačar, Bernarda Resman, Anamarija Zorč, Uršula Hrastar in Lea 
Mesarič.

Prireditev je pripravilo KD dr. France Prešeren v sodelovanju z Javnim 
skladom za kulturne dejavnosti OI Jesenice in Zavodom za turizem 
in kulturo Žirovnica.

Aleš Jekovec

Slikarska razstava kulturnega društva
V Kulturnem društvu dr. France Prešeren so ob 3. decem-
bru pripravili tradicionalno slikarsko razstavo ljubiteljskih 
umetnikov. Ustvarjalci so navdih za svoja dela iskali v Pre-
šernovem verzu »Dežela kranjska nima lepšga kraja, ko je 
z okolšno ta, podoba raja«.

Nastop učenk Oš Žirovnica na otvoritvi razstave

Prešernov verz je avtorje spodbudil predvsem k upodabljanju krajev, 
ki jih srečujemo v njegovih pesmih. Umetnostni zgodovinar in likovni 
kritik ddr. Damir Globočnik je ob razstavi zapisal: »Za prevladujočo 
temo letošnje slikarske kolonije bi lahko označili hotenje slikarjev, da 
bi nas opozorili na lepote krajinskih motivov. Prešeren je romantičen 
pesnik in prav je, da je takšen, nekoliko romantičen, oziroma v iska-
nje tovrstnih razpoloženjskih vtisov usmerjen tudi slikarski pogled.«

Kultura
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Otvoritev razstave, 28. novembra v prostorih Osnovne šole Žirovnica, 
so s kulturnim programom pospremili učenci, zbrane so nagovorili 
predsednica KD dr. France Prešeren Jerneja Stres, podžupan Občine 
Žirovnica Sebastijan Zupan in pomočnica ravnatelja za vrtec Sandra 
Donoša.

Polona Kus

Sprejem pohodnikov iz Smlednika
2. decembra je potekal že 25. pohod učencev Strokovnega 
centra Frana Milčinskega iz Smlednika v Vrbo. 

Na 42 kilometrov dolgo pot se je podalo kar 80 pohodnikov, veči-
noma iz centra Smlednik, pridružili so se jim tudi učenci Strokovnega 
centra Kranj ter učenci s spremljevalci iz Osnovne šole Frana Sale-
škega Finžgarja Lesce. Po prehojeni poti so se zbrali v dvorani na 
Breznici, kjer sta za razvedrilo in dvig morale poskrbela harmonikaš 
skupine Kdr voč in skakalec Cene Prevc.

Pot kulturne dediščine Žirovnica na 
mednarodni muzejski konferenci ICOM 
Od 25. do 27. novembra je potekala spletna konferenca 
Mednarodnega muzejskega sveta ICOM. V družbi svetovno 
znanih muzejev so bile predstavljene tudi muzejske hiše in 
čebelnjak na Poti kulturne dediščine Žirovnica.

Konferenca je bila namenjena predstavitvi muzejskih hiš, razpravi o 
njihovem pomenu in vlogi povezovalca med preteklostjo in seda-
njostjo. Svoje vidike o tematiki so predstavili strokovnjaki, ki delujejo 
na področju upravljanja in preučevanja muzejskih hiš. Mednarodna 
udeležba je omogočila široko izmenjavo izkušenj, pri čemer je bilo 
izpostavljeno povezovanje muzejev z lokalnimi skupnostmi.

Video predstavitev Poti kulturne dediščine Žirovnica

Med predstavljenimi muzeji so bili: Abel Salazar House Museum 
na Portugalskem, Mannerheim Museum na Finskem, The Pula Fort 
Center na Hrvaškem, Nicolaus Copernicus House na Poljskem, House 
Museum of Prime Minister David Ben-Gurion and President Izhak 
Ben-Zv v Izraelu, Palace and Botanical Garden of Balchik v Bolgariji, 
The Leo Tolstoy State Museum v Rusiji, Plečnikova hiša v Ljubljani, 
Peterhof State Museum-Reserve v Rusiji, Muranovo Manor Muse-
um-Reserve v Rusiji, in Palace of Versailles v Franciji in Pot kulturne 
dediščine Žirovnica. 

V ta namen so v Zavodu za turizem in kulturo Žirovnica pripravili 
desetminutni film »A Video Tour of Slovenia’s Iconic House Museums 
on the Žirovnica Cultural Heritage Trail«, muzejske hiše in čebelnjak 
pa je na konferenci predstavil direktor ZTK Žirovnica Matjaž Koman. 
Tako film kot predstavitev sta prejela veliko pohval, pozitivnih odzivov 
in zbudila zanimanje udeležencev. Omenjeni film si lahko ogledate 
na portalu YouTube. 

Polona Kus

Izšel je zbornik o Francu  
Saleškem Finžgarju
Slovenska akademija znanosti umetnosti in Celjska Mohor-
jeva družba sta izdali zbornik prispevkov s simpozija o aka-
demiku Francu Saleškem Finžgarju.
Znanstvena monografija, uredila jo je ddr. Marija Stanonik, združuje 
petindvajset prispevkov, ki Finžgarja povezujejo z domačim okoljem, 
zgodovino, literaturo, slovensko kulturo ter stavbno dediščino in 
odkrivajo tudi manj znana poglavja iz pisateljevega življenja. Prispevki 
so bili javnosti predstavljeni na simpoziju, ki je 7. in 8. novembra 
2023 potekal v Žirovnici in Ljubljani. Zbornik lahko kupite v Spletni 
trgovini Žirovnica.

Fran ali Franc Saleški Finžgar?
Vprašanje smo zastavili Finžgarjevemu 
pranečaku, etnologu in umetnostne-
mu zgodovinarju, dr. Janezu Bogataju: 
»Pravilno je Franc. Tako je tudi sam želel 
in ni bil najbolj navdušen nad imenom 
Fran, ki ga je uporabljal le občasno. Tudi 
na nagrobnem spomeniku je napisano 
Franc, enako na naslovnici najnovejšega 
znanstvenega zbornika o Finžgarju.«

Polona Kus

Postanek pri Prešernovem grobu. Foto Joža Rozman

Dobrodošlico na cilju s čajem, malico in čokolado sta za pohodnike 
pripravila Občina Žirovnica in Zavod za turizem in kulturo Žirovnica, 
Kulturno društvo dr. France Prešeren pa je brezplačno omogočilo 
uporabo dvorane.

Matjaž Koman

Vesel božič in srečno 
novo leto 2025.

Kultura
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Izobraževalno-dokumentarni  
film o Antonu Janši
Na RTV Slovenija so posneli izobraževalno-dokumentarni 
film o Antonu Janši. Prvič je bil predvajan v torek, 26. no-
vembra, na TV SLO 1, ogledate si ga lahko na spletnem 
portalu RTV Slovenija.

Film po scenariju Tatjane Markošek in v režiji Boža Grlja, je nastal v 
sklopu serije (Ne)znana poglavja slovenske zgodovine. Posnet je na 
različnih lokacijah od Janševe rodne Breznice do Dunaja. Njegovo 
življenje in dosežke na področju čebelarjenja v 25-minutnem filmu 
predstavijo Verena Štekar Vidic, kustosinja Čebelarskega muzeja Ra-
dovljica, prof. Andrej Šalehar z biotehniške fakultete, čebelar Janez 
Gregori in Petra Kržan z Zavoda za turizem in kulturo Žirovnica. Film, 
ki je nastal na pobudo Čebelarske zveze Slovenije, si lahko ogledate 
na spletnem portalu RTV Slovenija RTV 365 (https://365.rtvslo.si).

Polona Kus

Naj čas nikoli ne mineva tako hitro,
da ne bi zastali in pomislili na drage prijatelje,
se nasmehnili in občutili lepoto tega, 
da imamo drug drugega.

Srečno vsem občankam in občanom želi
Vaški odbor Breznica

Zlati znak gostoljubnosti za  
Pot kulturne dediščine Žirovnica
Na Dnevih slovenskega turizma, 18. novembra v Laškem, so 
bili podeljeni zlati, srebrni, bronasti in zeleni znaki gosto-
ljubnosti turistično najprivlačnejšim in najgostoljubnejšim 
slovenskim krajem. Zlati znak v kategoriji tematske poti je 
prejela Pot kulturne dediščine Žirovnica.

V kategoriji tematske poti sta 
bili nagrajeni še pot Velikani 
Istre v Kubedu z bronastim 
in Pot Srečno, ki povezuje ru-
darske kraje Laško, Hrastnik, 
Trbovlje in Zagorje ob Savi, s 
srebrnim znakom.

Pot kulturne dediščine Žirov-
nica velja za najstarejšo te-
matsko pot v Sloveniji. Ideja, 
da bi kulturne spomenike v 
vaseh pod Stolom povezali s 
potjo je vzniknila v Osnovni 
šoli Žirovnica. Uradno je bila 
odprta 22. junija 1980 ob 
odkritju kipa Antonu Janši v 
Aleji velikih rojakov pred šolo. 
Desetkilometrska krožna pot, 

ki danes deluje pod okriljem Zavoda za turizem in kulturo Žirovnica, 
povezuje štiri muzejske hiše in Janšev čebelnjak, obiskovalcem pa 
ponuja še vrsto drugih zanimivosti.

obiskovalce poti. Prav tako smo posneli vrsto promocijskih filmčkov, 
s katerimi predstavljamo našo pot na spletu, sejmih in konferencah. 
Občina Žirovnica je v zadnjih dveh letih uredila novo parkirišče 
oz. vstopno točko z urbano opremo v Doslovčah in parkirišče na 
Rodinah.

Muzejske hiše na Poti obiskuje vsako leto več obiskovalcev, naše 
hiše pa sodijo med najbolje obiskane muzejske hiše v Sloveniji. Našo 
dediščino oživljamo tudi z vrsto dogodkov, ki jih prirejamo pred ali v 
hišah, kot so KašArt, tradicionalni pohod po Poti kulturne dediščine 
Žirovnica 8. februarja, predavanja, koncerti in drugi dogodki.«

Turistična zveza Slovenije se je pri izbiri letošnjih nagrajencev v de-
vetih kategorijah osredotočila na turistično ponudbo in gostoljub-
nost. Med naj turističnimi kraji je zlati znak gostoljubnosti prejela 
Radovljica.

Polona Kus

Zlati znak za Pot kulturne dedišči-
ne Žirovnica.

Pot povezuje štiri rojstne hiše in čebelnjak.

Matjaž Koman, direktor Zavoda za turizem in kulturo Žirovnica: »V 
zadnjih desetih letih smo na Poti kulturne dediščine Žirovnica izve-
dli številne izboljšave in dodali nove vsebine. Pot, ki je bila nekoč 
označena le od Žirovnice čez Doslovče do Rodin in naprej do Vrbe, 
smo preuredili v krožno pot in jo opremili z usmerjevalnimi tablami. 
Pohodnik na pot lahko vstopi na poljubni točki. Prevedli smo vse 
razstavne in spletne vsebine v angleščino. V Čopovi rojstni hiši smo, 
postavili muzejsko sobo Ajdna, pripravili novo razstavo in prenovili 
vežo. Novo razstavo smo prav tako uredili v Prešernovi rojstni hiši.

Na spletni strani visitzirovnica smo dodali nove video vsebine, med 
njimi film Ni ga lepšga kraja in animirani film o Prešernu. Izdelali 
smo tudi 3D virtualne oglede Prešernove in Finžgarjeve rojstne hiše. 
Poleg tega smo pripravili učne liste za vse triade osnovnošolcev, 
s katerimi jih spodbujamo k raziskovanju naše dediščine. Izdelali 
smo Vodič za potepanje po Poti kulturne dediščine, primeren tudi 
za otroke. Vanj si pohodniki lahko odtisnejo žige, ki so spravljeni v 
lesenih označevalnih stebričkih pri muzejskih hišah in čebelnjaku.

Na Poti smo postavili novo ulično opremo in informacijske table, ki 
pohodnikom približujejo našo kulturno dediščino. Uredili smo nov 
promocijski material, izdelali sveže fotografije ter nov časopis za 

Kultura
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Martinov večer 2024
V soboto, 16. novembra, smo v kulturni dvorani na Bre-
znici pripravili tradicionalni Martinov večer. V kulturnem 
programu so sodelovale vse skupine domačega kulturnega 
društva. 

V krčmi pri Obrščaku. Foto Maruša Stres

Za letošnji praznik vina so igralci Dramske skupine Julke Dolžan in 
Gledališča slepih in slabovidnih Nasmeh v gorenjske kraje preselili kr-
čmo pri Obrščaku. Tako smo lahko spoznali in se nasmejali zgodbam 
in prigodam Krjavla (Luka Pavlin), Martinka (Aleš Jekovec), Dolefa 
(Dragan Drobnjak) in prisluhnili modrostim učitelja (Uroš Diacci). Da 
gostje v krčmi niso bili žejni je poskrbela Obrščakova Marička (Man-
ca Japelj). Dogajanje je s pesmijo in glasbo popestrila Tamburaška 
skupina Kašarji pod umetniškim vodstvom Jerneja Smoleja, ki je 
poskrbela tudi za okrasitev krčme, ter moška pevska skupina Sosedje 
pod umetniškim vodstvom Toneta Špendova. Kulturnemu programu 
je sledilo druženje nastopajočih in obiskovalcev, kot se za praznik, 
ko se mošt spremeni v vino, spodobi. 

Aleš Jekovec

Vabljeni v skupino  
ljudskih pevcev
Slovenske ljudske pesmi so se razvijale iz preprostih 
ljudskih napevov, ki so se s časom nadgrajevali, spreminjali in nato 
oblikovali v mnogotere različice napevov. Pretok pesmi in zgodb se 
je izraziteje povečal, ko so se ljudje začenjali seliti. Prenašali so jih 
potujoči pevci ter godci, pa tudi vojaki, študenti in rokodelci. Ljudske 
pesmi so peli in igrali ob praznikih, ženitovanjih, sedminah, sejmih, 
ob kmečkih delih in drugih priložnostih. V 19. in 20. stoletju smo 
Slovenci imeli še zelo velik izbor ljudskih pesmi. Pesmi so prevzemale 
besedišče iz krajevnega jezika in tako je nastajala večja pestrost ter 
svojski zvok pesmi.
• Imaš rad/a veselo in ustvarjalno družbo? Bi rad spoznal/a sloven-

sko ljudsko izročilo in pesmi?
• Te veseli prepevanje in bi z veseljem svoj pevski repertoar 

obogatil/a z novimi pesmimi?
• Se veseliš, da boš v prijetni družbi odkrival/a še nepoznane kotičke 

Slovenije in tujine?
Vsakogar, ki se je našel v eni od zgornjih navedb ali ga je pritegnil 
zgornji zapis o ljudski pesmi, v Kulturnem društvu dr. France Prešeren 
vabimo, da se nam pridruži v novi skupini ljudskih pevcev.
Prvo srečanje: sreda, 8. januar 2025 ob 19h v kulturni dvorani na 
Breznici
Informacije in prijave: Jernej Smolej (070 707 091, smolej.jernej@
gmail.com)

Novo leto je topla dlan,
ki nam srečo želi.
Novo leto je tista pesem,
ki vam in nam enako zveni.
Novo leto je nova gaz še neprehojene poti. 

(Ivana Pogačar)

Mirne božične praznike in vse dobro 
v letu 2025 vam želimo člani
Kulturnega društva dr. France Prešeren Žirovnica – Breznica

Glendy Vanderah: Kjer se 
gozd sreča z zvezdami
Aktivni mediji, 2023

Kjer se gozd sreča z zvezdami je srčna 
zgodba, ki prepleta človeško ranljivost, 
skrivnostno preteklost in moč pove-
zovanja z naravo. Zgodba se odvija v 
idiličnem, a hkrati skrivnostnem okolju 
podeželskega Illinoisa, kjer se Jo Teale, 
znanstvenica, ki preučuje ptice, sooča 
z izgubo in težkimi življenjskimi preiz-
kušnjami. Njeno življenje se nepričakovano spremeni, ko na 
njenem pragu pristane nenavadno dekletce, ki zase trdi, da 
prihaja iz vesolja. Jo s sosedom Gabrielom začne raziskovati, 
kdo dekle v resnici je, pri tem pa se med trojico spletajo po-
sebne vezi, ki razkrivajo moči človeškega sočutja, odpuščanja 
in ljubezni. Roman ponuja rahlo noto skrivnosti, ki bralca drži 
v napetosti do samega konca.

Praznični čas v knjižnici 
Knjižnica Matije Čopa v Žirovnici vas tudi zadnje dni decem-
bra vabi, da jo obiščete. 

Otroke 23. decembra 2024 ob 16. uri vabimo na ustvarjanje pra-
zničnih okraskov in ljubitelje pravljic 30. decembra ob 18. uri na prav 
poseben večer z Grofico, ki nas bo popeljala v svet prazničnih zgodb. 

V prihajajočem letu vas ponovno vabimo na številne dogodke za 
otroke in odrasle, ki bodo bogatili vaše popoldneve in večere. 

Naj bo novo leto polno zanimivih zgodb, novih spoznanj in pravljičnih 
trenutkov! Srečno!

Katarina Hlede

V novem letu naj  medi,
naj mirno bo za vse ljudi.

Sreče in zdravja v novem letu 
vam želimo člani čebelarskega 

društva Antona Janše

Kultura
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Dobrodelna prireditev  
»Deklica z vžigalicami«
V ponedeljek, 2. decembra 2024, se je v Dvorani pod Stolom 
odvila šolska dobrodelna prireditev, ki vsako leto združi 
otroke in zaposlene iz vrtca in šole ter krajane. Zbrane nas 
je povezalo praznično vzdušje, bogat program in dober na-
men – zbirali smo sredstva za šolski sklad.

Pevski nastop skupine Pikapolonice

Tema letošnje prireditve je bila pravljica Deklica z vžigalicami, ki nas 
je opomnila na pravi pomen praznikov – na pomen topline, srčnosti 
in medsebojne pomoči. Dvorana je bila okrašena v prazničnem duhu, 
pri čemer so s svojo ustvarjalnostjo poskrbeli otroci vrtca in šole pod 
vodstvom Jolande Klobasa in Mete Čuk. Poleg dekoracije so otroci, 
učitelji, starši in zaposleni poskrbeli tudi za ročno izdelane izdelke 
za božično tržnico. 

Po uvodnem nagovoru ravnatelja OŠ Žirovnica Gregorja Pungarška 
so pred polno dvorano nastopili otroci iz skupin Murenčki in Pika-
polonice, ki so nam s svojim prisrčnim nastopom narisali nasmehe 
na obraze, in za njimi pevci 1. in 2. razreda pod vodstvom Mojce 
Velepec.

Orkester Glasbene šole Jesenice je pričaral pravo glasbeno popoto-
vanje v čarobno belokranjsko pokrajino z ljudsko pesmijo Pastirče 
mlado. Poseben trenutek so ustvarili plesni nastopi Špele in Jeanett, 
ki sta navdušili s svojo usklajenostjo in pozitivno energijo, ter učenke 
4. do 6. razreda plesne šole Bolero. Otroški pevski zbor Čebelice 
in mladinski pevski zbor Cantare sta se nam predstavila ob inštru-
mentalni spremljavi Tevža Bijola, Metke Gregorič, Jaka Sedlarja in 
Nika Bulovca. Znamenita Oh, When the Saints je zazvenela v izvedbi 
harmonikašev Tomaža Mraka, Lovra Resmana, Martina Bernika in 
Rožleta Ajdiška, tolkalska skupina glasbenega centra DOREMI pa 

Moj naj zajtrk
V petek, 15. novembra, smo v šoli in vrtcu izvedli Tradici-
onalni slovenski zajtrk, ki je potekal pod sloganom »Moj 
naj zajtrk«. 
Otrokom smo ta dan po-
nudili polnozrnati kruh, ki 
nam ga je zagotovilo pod-
jetje Zdrav obrok B-forma, 
d. o. o, maslo Mlekarne 
Celeia, domači med, sveže 
mleko s kmetije Žgajnar in 
jabolka s kmetije Matijovc. 
Letošnji vseslovenski Tradi-
cionalni slovenski zajtrk je 
potekal pod sloganom »Moj naj zajtrk«. Prejšnja leta smo posebej 
izpostavljali eno izmed sestavin zajtrka, tokrat so bile v ospredju 
vse: kruh, maslo, med, mleko in jabolko. Pogovarjali smo se o izvoru 
sestavin, o koristi lokalno pridelane hrane in spoštovanju do vseh, ki 
so v proces pridelave hrane vpleteni.

Lokalni hrani smo pozornost namenjali več dni, saj je bil petkov 
zajtrk zaključek tako imenovanega tedna slovenske hrane. V šolski 
kuhinji so v ta namen pripravili poseben jedilnik, tako smo jedli ajdove 
žgance, istrske bobiče, mlečno proseno kašo, matevža, pečenice in 
kislo zelje in druge domače dobrote.

Saša Hladnik

Naše voščilo je kratko in jedrnato.
Želimo, da se vam v letu 2025 
uresničijo vse želje, 
da dosežete vse cilje 
in ste ob tem zdravi ter zadovoljni.

Vesel božič in srečno novo leto!

Otroci in zaposleni  
Osnovne šole in vrtca Žirovnica

je ustvarila posebno energijo z dinamično skladbo Horse Parade. 
Dobrodelni večer sta zaključili mladi pianistki z glasbo Blaža Puci-
harja, Manca Kavčič in Mila Rekar. Vlogi povezovalcev programa sta 
odlično odigrala Rebeka Globevnik in Jernej Hlebanja.

Prireditev je bila pri zbiranju sredstev za šolski sklad izjemno uspe-
šna, saj smo zbrali več kot 3.400 evrov. V ozadju prireditve je skrito 
ogromno predanosti in truda vseh sodelujočih. Velika zahvala gre 
prostovoljnim gasilcem, ki so poskrbeli za usmerjanje prometa, ter 

Zajtrk v skupini Pikapolonice

vsem staršem, učiteljem in otrokom, ki so pripomogli k pripravi in 
izvedbi dogodka. Le-ta je dokaz, kako lahko skupnost z enotnostjo, 
ustvarjalnostjo in plemenitostjo doseže velike cilje. Naj bo to tudi 
spodbuda za prihodnja leta, da podobni dogodki postanejo stalnica 
in še naprej bogatijo naše življenje s toplino, ljubeznijo in medsebojno 
pomočjo.

Špela Baloh

Rebeka Globevnik in Jernej Hlebanja

Javni razpis
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Gruden 2024

Spletna trgovina Žirovnica: darila, 
povezana z dediščino našega kraja
V prazničnem času, ko iščemo darila za svoje naj-
bližje, lahko posežemo po manj bleščečih, a druga-
če bogatih predmetih, povezanih z dediščino naše-
ga kraja. V Spletni trgovini Žirovnica najdete lepa 
darila, ki bodo še dolgo spremljala vaše družine in 
prijatelje in obenem ohranjala duhovno izročilo na-
šega kraja.

Med novostmi v trgovini so knjige in stripi, pove-
zani z našo dediščino. Tako lahko izberete in poda-
rite  strip »Bobri«, ki ga je po romanu Janeza Jalna 
priredil Tadej Golob in ilustriral Peter Škerl. Strip 
»Pod svobodnim soncem« je delo Gorana Vojnovića 
in Damijana Stepančiča, strip o Francetu Prešerenu 
pa sta soustvarila Jože Trobec in Magda Zore. Izda-
ja Prešernovih Poezij je dobrodošla na knjižni polici 
v vsakem domu, o pesnikovem življenju pa govori 
knjiga »Zgodbe o Prešerenu«.  

Še vedno je na voljo LP plošča ali CD Aleksandra 
Mežka in San Di Ego »Prešerna noč v Vrbi«, posneta 
med koncertom v Vrbi leta 2020. 

Seveda v trgovini lahko posežete tudi po pohodni-
ških lončkih, ki so odlična izbira za ljubitelje narave 
in pohodov, ter drugih priročnih ali okrasnih izdel-
kih.

Obiščite Spletno trgovino Žirovnica, še več spomin-
kov in daril pa boste našli ob vašem obisku Čopove 
rojstne hiše.

Matjaž Koman

Koledar dogodkov / december
DATUM / URA KRAJ / LOKACIJA NAZIV PRIREDITVE ORGANIZATOR / INFORMACIJE

19. 12. ob 17.30 Osnovna šola Žirovnica Začetni tečaj italijanščine Ljudska univerza Jesenice 
Mateja Dobnikar, 051 363 319

19. 12. ob 17.30 Dvorana pod Stolom Tai Chi – začetna skupina Društvo YinYang 
Špela Kolenc, 041 834 480

22. 12. Po vseh vaseh Božična piškotarna
 

ZTK Žirovnica in DPM Žirovnica 
04 580 15 03, info@dpmzirovnica.si

23. 12. ob 16.00 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Ustvarjalne delavnice za odrasle
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si

26. 12. ob 10.00 Parcela KK Stol Blagoslov konj Konjeniški klub Stol 
Leopold Zupan, 041 784 363

30. 12. ob 18.00 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Grofica pripoveduje
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si

30. 12. ob 18.45 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Žrebanje uganke meseca
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si

6. 1. ob 18.00 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Ura pravljic
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si

6. 1. ob 19.00 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Bralni klub
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si
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DATUM / URA KRAJ / LOKACIJA NAZIV PRIREDITVE ORGANIZATOR / INFORMACIJE

7. 1. ob 17.00 Osnovna šola Žirovnica Nadaljevalni tečaj nemškega jezika Ljudska univerza Jesenice 
Katarina Bertoncelj, 051 363 319

8. 1. ob 16.30 Osnovna šola Žirovnica Ročna dela Ljudska univerza Jesenice 
Katarina Bertoncelj, 051 363 319

8. 1. ob 19.00 Kulturna dvorana na Breznici Uvodno srečanje ljudskih pevcev

Kulturno društvo dr. France Prešeren 
Žirovnica - Breznica 

Jernej Smolej, 070 707 091 
smolej.jernej@gmail.com

8. 1. ob 19.00 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Ustvarjalne delavnice za odrasle
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si

9. 1. ob 17.30 Osnovna šola Žirovnica Začetni tečaj italijanščine Ljudska univerza Jesenice 
Mateja Dobnikar, 051 363 319

13. 1. ob 16.00 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Ustvarjalne delavnice za otroke
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si

14. 1. ob 17.00 Osnovna šola Žirovnica Nadaljevalni tečaj nemškega jezika Ljudska univerza Jesenice 
Katarina Bertoncelj, 051 363 319

14. 1. ob 18.30 Baletna dvorana OŠ Žirovnica Nastop učencev Podružnične 
 glasbene šole Žirovnica Glasbena šola Jesenice, 586 60 30

15. 1. ob 16.30 Osnovna šola Žirovnica Ročna dela Ljudska univerza Jesenice 
Katarina Bertoncelj, 051 363 319

16. 1. ob 17.00 Osnovna šola Žirovnica Kreativna delavnica 
izdelovanja nakita

Ljudska univerza Jesenice 
Katarina Bertoncelj, 051 363 319

16. 1. ob 17.30 Osnovna šola Žirovnica Začetni tečaj italijanščine Ljudska univerza Jesenice 
Mateja Dobnikar, 051 363 319

18. 1. ob 10.00 Kulturna dvorana na Breznici Slikarsko srečanje
»Od železne ceste«

Kulturno društvo dr. France Prešeren 
Žirovnica - Breznica 

Jerneja Stres, 051 411 924 
kdfpzirovnica@gmail.com

19. 1. ob 17.00 Kulturna dvorana na Breznici Otroška gledališka matineja Škratovanje 
Gledališče Julke Dolžan 

Aleš Jekovec, 040 576 560 
ales.jekovec@gmail.com

20. 1. ob 16.00 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Ustvarjalne delavnice za otroke
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si

20. 1. ob 18.00 Dvorana Gostišča Osvald Predavanje Maje Zupan Apulija –  
jug italijanskega škornja

Društvo upokojencev Žirovnica,  
kulturno-izobraževalna sekcija 
Ferdo Kikelj, 031 263 662 DUŽ

22. 1. ob 17.00 Osnovna šola Žirovnica Nadaljevalni tečaj nemškega jezika Ljudska univerza Jesenice 
Katarina Bertoncelj, 051 363 319

22. 1. ob 16.30 Osnovna šola Žirovnica Ročna dela Ljudska univerza Jesenice 
Katarina Bertoncelj 051 363 319

23. 1. ob 17.30 Osnovna šola Žirovnica Začetni tečaj italijanščine Ljudska univerza Jesenice 
Mateja Dobnikar, 051 363 319

25. in 26. 1. Dom pri izviru Završnice Zimovanje
DPM Žirovnica 

Nina Čuk, 040 320 828 
info@dpmzirovnica.si

27. 1. ob 18.00 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Grofica pripoveduje
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si

27. 1. ob 18.45 Knjižnica Matije Čopa Žirovnica Žrebanje uganke meseca
Knjižnica Matije Čopa Žirovnica 

Katarina Hlede, 04 58 34 214 
katarina@knjiznica-jesenice.si

28. 1. ob 17.00 Osnovna šola Žirovnica Nadaljevalni tečaj nemškega jezika Ljudska univerza Jesenice 
Katarina Bertoncelj,  051 363 319



BLAGOSLOVLJENE
PRAZNIKE IN

SREC NO NOVO LETO2025
E K I P A  H O T E L A  &

R E S T A V R A C I J E  K R E K

 Rezervirajte si mizo za
družinsko kosilo, službeno
praznovanje ali srečanje s

prijatelji pri nas!

Odprti smo tudi za praznike.
Informacije na 04 530 2345

Menije dnevno objavljamo na
www.hotel.krek.si in na naši

facebook strani

SRC NO VABLJENI

Krek, d.o.o., Hraška cesta 15, 4248 Lesce

Vsem našim cenjenim gostom želimo

V podjetju LIP Bohinj intenzivno posodabljamo proizvodnjo, zato v svoj
kolektiv vabimo mlade, predvsem pa strokovno podkovane domačine, ki
imajo željo po delu z robotsko in najnaprednejšo tehnologijo. 
V želji, da bi postali najbolj napredno lesno podjetje v regiji, smo letos že
investirali 7 mio. EUR v tehnologijo. S tem pa se je cikel modernizacije
proizvodnje šele začel. 

Če pa še hodiš v šolo in bi si želel delati pri nas po končani šoli, imamo na
voljo tudi kadrovsko štipendijo. 

Pridruži se naši ekipi in pošlji
svoj življenjepis:

04/5795-815

kadrovska@lipbohinj.si

IŠČEMO NOVE SODELAVCE

Ob iztekajočem letu 
se vam ekipa odkupa hlodovine
podjetja LIP Bohinj, d.o.o. iskreno
zahvaljuje za vaše zaupanje in vam
želi zdravo in srečno 2025.

V podjetju LIP Bohinj intenzivno posodabljamo proizvodnjo, zato v svoj
kolektiv vabimo mlade, predvsem pa strokovno podkovane domačine, ki
imajo željo po delu z robotsko in najnaprednejšo tehnologijo. 
V želji, da bi postali najbolj napredno lesno podjetje v regiji, smo letos že
investirali 7 mio. EUR v tehnologijo. S tem pa se je cikel modernizacije
proizvodnje šele začel. 

Če pa še hodiš v šolo in bi si želel delati pri nas po končani šoli, imamo na
voljo tudi kadrovsko štipendijo. 

Pridruži se naši ekipi in pošlji
svoj življenjepis:

04/5795-815

kadrovska@lipbohinj.si

IŠČEMO NOVE SODELAVCE

Ob iztekajočem letu 
se vam ekipa odkupa hlodovine
podjetja LIP Bohinj, d.o.o. iskreno
zahvaljuje za vaše zaupanje in vam
želi zdravo in srečno 2025.

Strokovnjakinja za homeopatijo in tui-na sprostitveno masažo
Home-0-ČiHome-0-Či

svetovanje o vitalni energiji,s.p.
Mojca Legat, mag.pharm.

Termini po dogovoru, možnost darilnih bonov
SLO – tel.: 040 652 611, Zabreznica 36, 4274 Žirovnica

Želimo vam veliko zdravja, miru in  Želimo vam veliko zdravja, miru in  
radosti v prihajajočem novem letu!radosti v prihajajočem novem letu!

GOLDEN GRACE kozmetične  
in pedikerske storitve
Manikura in pedikura
Lokacija Moste / za pedikuro pridem tudi na dom
Tel.: 040 834 542

AKCIJA  

V DECEMBRU 

Golden Grace medicinska  

in klasična pedikura

20 % popusta



Jesenice, Finžgarjeva 2, tel.: 04 58 33 330
Lesce, Hraška cesta 25, tel.: 04 53 53 450

renault.si

LAHKA GOSPODARSKA 
VOZILA RENAULT

LGV bonus do 2.500 EUR + DDV*

4 leta jamstva ali 250.000 km**

dobava takoj

Renault priporoča

*Ponudba velja za lahka gospodarska vozila Renault. LGV bonus v višini 1.000€ brez DDV velja za vozila Kangoo Van, bonus v višini 2.000 € brez DDV za vozila Trafic 
Furgon in bonus v višini 2.500 € brez DDV za vozila Master Furgon in Master Šasija. Velja za vozila na zalogi, prodana do 30. 11. 2024, ne glede na obliko financiranja. 
**Ob financiranju vozila z Mobilize Financial Services s fiksno obrestno mero 7,99%, kupec prejme podaljšano jamstvo 4 leta oz. 250.000 km, karkoli se zgodi prej.
V obdobju 2 let od nakupa vozila velja tovarniška garancija. Po preteku tovarniške garancije sledita 2 leti podaljšanega jamstva Real Garant oz. 250.000 km, karkoli 
se zgodi prej.  Vsi kupci, ne glede na obliko financiranja prejmejo podaljšano jamstvo 4 leta oz. 200.000 km, karkoli se zgodi prej. Pridržujemo si pravico do napak. 
Slika je simbolična. Ponudba velja do 30. 11. 2024 . Več informacij o ponudbi in pogojih nakupa je na voljo na renault.si. GA Adriatic, d. o. o., Dunajska 22, 1511 Ljubljana.

Avtohiša in njeno uradno ime
naslov trgovca

Ekipa Zavoda za turizem in 
kulturo Žirovnica

Vse dobro vam želimo 
v letu 2025!
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Njihova ljubezen je ples
December je praznični mesec, ki nas poleg daril razveseljuje 
tudi s plesom, zato sta se Liza Babič in Tia Ipavec, učen-
ki novinarskega krožka pod mentorstvom Lidije Skoporec 
Knafelj, odločili, da bosta tokrat intervjuvali plesalke iz OŠ 
Žirovnica, Injo, Živo, Tajo in Špelo. Vsem trem plesalkam 
sta zastavili enaka vprašanja, kako pa so punce odgovorile 
nanje, si lahko preberete. 

Inja, Taja, Živa in Špela

Inja Arnšek, 9. a, pleše hip hop, ker ji je ta zvrst najbolj všeč in ker 
se na ta način najlažje sprosti. Trenira že 10 let, vsaj petkrat na teden 
po dve uri. Pri plesu ji je najbolj všeč sproščenost in to, da v plesu 
najde veselje. Udeležuje se tudi tekmovanj. Trenira v Mojem špor-
tnem društvu v Radovljici. Koreografije sestavlja skupaj s trenerko. 
Pred nastopom ima malo treme, ki ji pozitivno pomaga pri nastopu. 
V prihodnosti bo še vedno plesala, rekreativno ali pa profesionalno, 
predvsem pa bo v plesu vedno uživala. 

Živa Zupan, 7. a, najraje pleše balet, ker je zabaven in ker tako 
spoznava ljudi, ki plešejo isto zvrst. Trenira že sedem let, treninge 
ima dvakrat tedensko po dve uri. Najlepše pri baletu ji je, ko pleše 
po špičkah. Tekmovanj se še ne udeležuje, ima pa mnogo nastopov. 
Trenira v glasbeni šoli v Radovljici. Koreografije sestavlja skupaj s sku-
pino baletk in učiteljico baleta. Pred nastopi zaradi svoje samozavesti 
nima treme. V plesu ne vidi profesionalne prihodnosti, ve pa, da bo 
v baletu vedno uživala. 

Taja Resnik, 8. a, pleše jazz balet, ker ji je to zanimiva zvrst plesa, 
saj zelo vpliva na njeno koordinacijo. Treninge obiskuje že devet let 
in pleše dvakrat ali trikrat tedensko po eno uro in pol. Pri plesu so ji 
najbolj všeč lepi gibi. Tekmovanj se je udeleževala, ampak trenutno 
zaradi poškodbe hrbta pleše le za zabavo. Trenira v BPS v Radovljici. 
Koreografije sestavlja njena trenerka. Pred nastopi ima malo treme, 
v plesu pa vidi tako rekreativno kot profesionalno prihodnost. 

Špela Noč, 7. b, pleše hip hop in street dance že zelo dolgo in v 
tem neizmerno uživa. Trenira namreč že osem let. Treninge ima tri-
krat tedensko po tri ure. Pri plesu ji je najbolj všeč energija na odru. 
Udeležuje se tudi tekmovanj, na katerih dosega izvrstne dosežke. Na 
svetovnem plesnem prvenstvu letos v Skopju je zmagala v ekipnem 
plesu. Na državnem plesnem prvenstvu v Medvodah je bila v paru 
druga v hip hopu plesu. Trenira v plesnem studiu Špela. Koreografije 
sestavlja njena trenerka. Pred nastopi zaradi svoje samozavesti nima 
treme. V plesu vidi tudi profesionalno prihodnost.

Liza Babič, Tia Ipavec, 9. a

Uspešni na tekmovanju  
Mladina in gore
Osnovna šola Žirovnica se je letos prvič udeležila regijskega 
tekmovanja Mladina in gore, ki ga vsako leto organizira 
Mladinska komisija Planinske zveze Slovenije. Od treh ži-
rovniških ekip se je ena uvrstila na državno tekmovanje. 

Tekmovalci OŠ Žirovnica z mentorico Lidijo

Tekmovanje je potekalo v soboto, 16. novembra 2024, na podru-
žnični šoli Ihan pri Domžalah. Sodelovalo je kar 56 ekip, med njimi tri 
ekipe iz naše šole, ki so jih sestavljali po štirje učenci osmih in devetih 
razredov. Preizkusili so se v znanju o gorah, zgodovini, pripravi na 
turo, prvi pomoči, vozlih, vremenu, orientaciji, poznavanju etičnega 
kodeksa planincev, živalstva, rastlinstva in različnih planinskih poteh. 

Poleg pridobivanja novega znanja o planinstvu in gorništvu PZS in 
samo tekmovanje spodbujata tudi ekipni duh, druženje in razvija-
nje medosebnih odnosov, zato smo se tekmovalci po pisanju nalog 
odpravili na krožni pohod okrog Ihana. Prireditev se je zaključila z 
razglasitvijo rezultatov. Na državno tekmovanje Mladina in gore se 
je uvrstilo kar 18 ekip iz celotne države: štiri ekipe s Primorske, štiri s 
Štajerske in kar deset ekip z Gorenjske. Zelo veseli in ponosni smo bili, 
ko smo izvedeli, da se je tudi ena izmed naših ekip uvrstila na državno 
tekmovanje, to je ekipa Gojzarji, ki jo sestavljajo: Špela Fliser, Zoja 
Zupan, Luka Pevec in Bor Knafelj. Državno tekmovanje Mladina in 
gore bo potekalo v soboto, 18. januarja 2025, na Osnovni šoli Pirniče. 

Tekmovalci se zahvaljujemo naši mentorici Lidiji Skoporec Knafelj, ki 
nas je pripravila, gospe Petri Sedminek Malnar, ki nas je spremljala, 
in našemu hišniku Janezu Tavčarju, ki nas je peljal na tekmovanje. 
Zoja: »Naučili smo se veliko novega, a smo se kljub temu zabavali in 
se še bolj povezali med sabo.«

Špela Fliser, 9. a

V prihajajočih božičnih in novoletnih praznikih 
vsem občankam in občanom Žirovnice 
želimo čarobne trenutke, polne bližine, 

veselja ter iskrivih in prijetnih presenečenj.
Naj vas obdajo občutki sreče in radosti, 

ki bodo leto naredili nepozabno.

Člani Vaškega odbora Selo
Tatjana, Tomo in Drago

Izobraževanje
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Ekskurzija v Rim
Oktobra in decembra 2024 so se učenci Osnovne šole Ži-
rovnica udeležili medpredmetne ekskurzije v Rim. Obe 
skupini sta sledili skoraj enakemu programu in temeljito 
izkoristili štiri dni potovanja po Italiji ter strnili svoje vtise 
v spodnji zapis.
Osmošolki Neja Gjerkeš in Ema Praprotnik sta strnili svoje vtise o 
prvem dnevu: »Iz Žirovnice smo se odpravili v sredo opolnoči in v 
Rim prispeli v četrtek v jutranjih urah. Prvi dan smo si ogledali im-
pozantne ostanke rimskih viaduktov in Koloseja, občudovali Forum 
Romanum in Panteon.
Kolosej je velika veličastna stavba, ki smo jo obiskali najprej. Že na po-
gled ti vzame dih. Ob poti smo videli forume, ki so jih zgradili različni 
cesarji. Zelo impresivno se nam je zdelo, kako so se te stavbe ohranile 
in kako napredno arhitekturo so uporabljali že v tistih časih. Spre-
hodili smo se mimo palače kralja Viktorja Emanuela, kjer se odvijajo 
najpomembnejši dogodki, do Kapitola, kjer smo videli kip Minerve. 
Od vseh fontan, ki smo jih videli, nam je bila najbolj všeč Fontana 
di Trevi. Običaj pravi, da če v fontano vržeš en kovanec, se boš vrnil 
v Rim, če vržeš dva, boš v Rimu našel ljubezen, če pa vržeš tri, naj 
bi se v Rimu s svojo ljubeznijo tudi poročil. V Rimu smo se namestili 
v Sloveniki. To je stavba z zelo zanimivo cerkveno zgodovino. Zelo 
smo hvaležni, da so nas gostili in nam povedali toliko zanimivega.«
Pretežni del drugega dne so učenci preživeli v Vatikanu. Skupina, ki je 
bila v Italiji oktobra, je obiskala vatikanske muzeje in Sikstinsko kapelo 
z Michelangelovimi mojstrovinami, medtem ko je skupina, ki je bila v 
Rimu novembra, lahko izkoristila zgodnje jutro brez čakalnih vrst in se 
povzpela na vrh kupole bazilike Svetega Petra. »Do vrha kupole smo 
prehodili preko 500 stopnic, vendar smo bili poplačani z neverjetnim 
razgledom na celotno državo, ki je velika 0,44 km2. Najbolj nam je 
bil všeč kip device Marije, ki v rokah drži svojega umirajočega sina. 
Ogledali smo si tudi katakombe pod baziliko. Po ogledu Vatikana 
smo si vzeli nekaj časa za kosilo. Po kosilu smo si ogledali Panteon. 
Na stropu je znamenita odprtina, ki ima devet metrov premera in je 
edini vir svetlobe. Nazadnje smo si ogledali Španske stopnice. Spre-
hodili smo se mimo trgovinic, kjer smo opazovali najznamenitejše 
svetovne blagovne znamke, kot so Dior, Prada, Bugatti …« so vtise 
o Rimu zaključile osmošolke.

Spoznali smo tudi rimski forum in se naučili, kako razločiti med hišo 
in trgovino. Ob sprehodu skozi Pompeje nas je spremljala čudovita 
svetloba. Odpravili smo se nazaj na avtobus in se podali na triurno 
vožnjo do naše namestitve. Današnji dan se je čudovito iztekel, pre-
jeli smo veliko novih informacij in doživeli pravo starodavno rimsko 
mesto ter speči vulkan.«

Zimovanje DPM, 24.–26. 1. 2025
Dragi otroci, za tri dni 
postanite pravi zimski 
zimovalci in zimoval-
ke 2.0!
Ne veste točno kaj po-
meni oznaka 2.0? Za pri-
dobitev znanja uporabite 
visoko tehnologijo, ker 
bomo med 24. in 26. ja-
nuarjem 2025 počeli vse, 
samo z visoko tehnologi-
jo se ne bomo ukvarjali. 
Saj veš, malo ustvarjanja, malo športa, malo druženja in veliko 
novih izkušenj bomo doživeli v Domu pri izviru Završnice.
Prijave so možne do zapolnitve prostih mest oz. do petka, 9. 1. 
2025 do 24.00 na e-naslov info@dpmzirovnica.si. Pridruži se 
drugim otrokom, vodičem DPM Žirovnica ter maskotama ping-
vinu Snežkotu in jetiju Frenku. Tretjo figuro pa bomo izbrali na 
zimovanju. 
Če te ni, enostavno pač manjkaš, če pa si, pa boš doživel/a edin-
stveno Zimovanje 2.0!

Ogled Koloseja
Vito Magister sta navdušila Vezuv in Pompeji: »Zjutraj smo se po 
bogatem zajtrku z avtobusom odpeljali proti vulkanu Vezuv. Vozili 
smo se približno tri ure, nato pa prestopili na drug avtobus, kjer nas 
je tamkajšnji domačin odpeljal skoraj do vrha vulkana. Sprehodili 
smo se skoraj okoli celotnega kraterja. Nato smo odšli na kosilo, 
kjer smo se dobro najedli pomfrija, pice, špagetov in sladoleda. Po 
kosilu smo šli v Pompeje, kjer smo si ogledali ostanke zgradb, ki jih 
je zasul pepel, med njimi gledališče, terme, hiše bogatih in trgovine. 

Na strehi cerkve sv. Petra v Vatikanu

»Zadnji dan smo se odpeljali do vasi Orvieto, kjer živi približno 20.000 
ljudi. Z zobato železnico smo se pripeljali na vrh hriba, kjer smo se 
peš sprehodili do tretje največje cerkve v Italiji. Mesto je bilo že pri-
jetno božično okrašeno. Cerkev je bila od zunaj okrašena z različnimi 
barvami. Sledil je prosti čas, ko smo si šli nekateri ogledat razgled 
v dolino, drugi pa smo se sprehajali po mestu in si ogledali tržnico. 
Mesto je majhno, tiho in mirno z zelo prijetnim vzdušjem. Preživeli 
smo lepo dopoldne in prečudovit zaključek ekskurzije. Spoznali smo 
novo mestece, ki nas je prijetno presenetilo,« sta povzeli Zoja Rojnik 
in Špela Noč.
Vsak učenec je prišel domov s svojimi vtisi in jih delil z bližnjimi. 
Učenje na terenu, opazovanje in spremljanje življenja so se vsem za 
vedno zapisali v spomin, ki ga je povzel eden izmed učencev: »Videli 
smo veliko zanimivosti, ki sem jih prej gledal le po televiziji.«

Karmen Kosem

Izobraževanje
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Veselja poln december  
v glasbeni šoli
V Podružnični glasbeni šoli Žirovnica je letošnji december 
prav poseben. Občina Žirovnica je Glasbeni šoli Jesenice po-
delila občinsko priznanje ob 60-letnici delovanja v Žirovnici. 
To nam pomeni nagrado za naše dolgoletno predano delo in potr-
ditev, da delamo dobro ter da naše uspehe opazi tudi lokalna sku-
pnost, hkrati pa zahvalo za vse dosedanje delo z mladimi glasbeniki. 
Pri svojem delu se trudimo, da otroke, poleg tega, da odkrivamo in 
razvijamo njihovo glasbeno znanje, vzgajamo za življenje, jim preda-
jamo vrednote medsebojnega sodelovanja, povezovanja, socialnih 
interakcij, krepimo njihov odnos do dela, umetnosti in kulture. To 
med drugim dosežemo s tem, da enkrat letno zberemo čim več naših 
učencev in jih povežemo v orkester, prav za priložnost skupnega 
muziciranja pripravimo priredbe primernih skladb in nastopimo na 
več prireditvah v kraju. 

Sestri Katarina in Martina Resman z učiteljicama Natalijo Šimuno-
vič in Marino Ružić na Miklavževem koncertu. Foto Vidmar

Letos smo s kulturnim programom soustvarjali osrednjo prireditev 
ob prazniku Občine Žirovnica. Pripravili smo štiri raznolike točke, s 
katerimi smo želeli predstaviti naše celotno delo. Orkester mlajših 
učencev je zaigral belokranjsko ljudsko Pastirče mlado. Za učence 
prvega razreda kljunastih flavt, ki so se predstavili kot solisti, je bil 
to prvi večji nastop in opravili so ga več kot odlično. V drugi točki so 
se mlajšim učencem v orkestru pridružili še njihovi starejši vrstniki, 
poleg njih pa še žirovniški oddelek baleta. Skupaj so zaigrali in za-
plesali tretji stavek Sicilienne, suite Pelleas in Melisanda, francoskega 
skladatelja Gabriela Faureja. 
Ker tekom izobraževanja naše učence seznanimo z vsemi glasbeni-
mi stili, sta v tretji točki učenki petja, Iza Rozman in Tia Novak, ob 
spremljavi učiteljskega banda, zapeli Abbino popevko Chiquitita. Za 
konec našega programa je nastopila še učiteljska komorna zasedba. 
Učitelji kljub predanemu poučevanju ostajamo aktivni glasbeniki, na 
oder stopimo v raznih zasedbah na različnih prireditvah in koncertih. 
Predstavili smo se violinistka Natalija Šimunovič, violončelist Arslan 
Hamidullin, flavtistka Barbara Einfalt, klarinetistka Monika Korbar, 
saksofonist Štefan Starc, harmonikar Florjan Kozmus, kitaristka Mar-
tina Jerinić in kontrabasist Miloš Jovanić. 
Dan za občinsko slovesnostjo, 4. decembra, smo v Dvorani pod 
Stolom pripravili svoj praznični koncert z naslovom »Ko so pastirji 
ognje prižgali«. Z odra dvorane so zazvenele prazničnemu decembru 
primerne skladbe, učenci so zaigrali solistično in v komornih zased-
bah, zaplesale so balerine, poleg žirovniškega orkestra je na odru 
zazvenel kitarski orkester glasbene šole, ki povezuje učence kitare 
vseh treh oddelkov Glasbene šole Jesenice. Skupaj je nastopilo 70 
učencev. Naše praznično voščilo staršem in drugim poslušalcem smo 

tako zavili v glasbo in ples.
Oziramo pa se že naprej. 14. januarja ob 18.30 vas vabimo na javni 
nastop Podružnične glasbene šole Žirovnica v baletni dvorani OŠ 
Žirovnica. Glasba in ples naj nas spremljata naprej in naj tudi v novem 
letu bogatita naš vsakdan.

Barbara Einfalt

Dejavnosti Ljudske univerze 
Jesenice v Žirovnici
Ročna dela
V OŠ Žirovnica vsako sredo ob 16.30 poteka delavnica ročnih del. 
Zadnje srečanje v decembru smo že sklenili, pridružite pa se nam 
lahko v januarju. Ustvarjanje z rokami je čudovit način sprostitve, ki 
hkrati spodbuja koncentracijo in povezuje ljudi različnih generacij. Ob 
prijetnem druženju nastajajo unikatni izdelki, ki nosijo osebni pečat 
vsakega ustvarjalca. Začnite novo leto ustvarjalno in se pridružite 
delavnicam ročnih del. Povabilo velja prav vsem, ne glede na vaše 
predznanje.

Ustvarjanje je čudovit način sprostitve.

Nadaljevalni tečaj nemškega jezika
7. januarja 2025 ob 17. uri se bo v OŠ Žirovnica pričel 30-urni nada-
ljevalni tečaj nemškega jezika. Tečaj je primeren za vse, ki že poznate 
osnove nemščine in želite nadgraditi svoje znanje slovnice, besedišča 
ter izboljšati tekoče izražanje v vsakdanjih situacijah. 

Kreativna delavnica nakita
16. januarja 2025 ob 17. uri vas vabimo na kreativno delavnico, ki bo 
potekala v OŠ Žirovnica. Na delavnici boste iz preprostih materialov 
kot so perlice, vrvice in zaključki za ogrlice ustvarjali čudovite modne 
dodatke. Predznanje ni potrebno, vse kar morate vedeti, se boste 
naučili na srečanju. Potrebujete le dobro voljo. Vabljeni!

Veliko sreče in lepih sanj, 
naj vam prinese božični dan. 

Novo leto pa naj zaživi, 
radosti polno brez solza in skrbi.

Vaški odbor Breg

Izobraževanje
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Srečanje vaščanov Rodin ob  
kuhančku in parkeljnih
V petek, 22. novembra, je na igrišču na Rodinah potekalo 
srečanje vaščanov ob prihodu parkeljnov. Dogodek, orga-
niziran pod okriljem Vaškega odbora Rodine, je bil odlič-
no obiskan. Prinesel je obilico dobre volje in prazničnega 
vzdušja.

Dogajanje se je priče-
lo ob 17. uri, ko smo 
se vaščani zbrali ob 
kuhančku, čaju, potici 
in se družili ob prijetni 
glasbi. Vrhunec veče-
ra je nastopil nekoliko 
kasneje s prihodom 
parkeljnov, ki so kljub 
svoji naravi upoštevali 
dogovorjena pravila in 
poskrbeli za prijetno 

počutje vseh obiskovalcev, predvsem najmlajših. Zanje je Miklavž 
pripravil drobne pozornosti, bombone in čokoladice, kar jim je še 
polepšalo večer. Ko so parkeljni vzeli slovo, se je v sproščenem vzduš-
ju nadaljevalo druženje.

Dogodek je bil odlično organiziran in je dokaz, da skupnost z nekaj 
pripravljenosti za sodelovanje lahko poskrbi za nepozabno praznično 
vzdušje za vse generacije. Naj zaključimo z mislijo, da je srečanje še 
dodatno povezalo vaščane in obudilo tradicijo, ki jo bomo z veseljem 
negovali tudi v prihodnjih letih.

Petra Jenko

Vsem občankam in občanom v novem letu želimo 
veliko lepih trenutkov, sreče in zadovoljstva. 

Vaški odbor Rodine

Parkeljni na Rodinah

Prižig lučk v Doslovčah
Deset, devet, osem … tri, dva, 
ena – lučke! Tako smo jih 7. 
decembra prižgali tudi v Do-
slovčah. Okrasili smo smreko, 
se greli ob ognju, po vasi pa je 
zadišalo po sladkih palačinkah, 
vročem čaju in kuhanem vinu. 
Hvala vaščanom za obisk in pri-
jetno druženje. 

VO Doslovče

Mijini recepti

Božične 
zvezde
Sestavine
• 130 g masla
• 1 jajce
• 270 g moke
• 100 g rjavega sladkorja
• 1 žlička pecilnega 

praška
• mleti cimet in  

klinčki po okusu
• 1 vanilin sladkor z okusom pomaranče

Priprava
V skledi zmešate moko, pecilni prašek, cimet, klinčke, vanilin 
sladkor in sladkor. Dodajte na koščke narezano maslo in jajce. 
Vse sestavine gnetite, dokler ne dobite kepe testa. Testo v pla-
stični vrečki za približno 30 minut položite v hladilnik. Ohlajeno 
testo razvaljajte in oblikujte zvezdice različnih oblik in velikosti. 
Pecite v pečici pri 180 °C približno 15 minut. 
Pečene zvezdice namažite z rdečo (malinovo ali jagodno) mar-
melado in jih različno sestavite. Krožnik z zvezdami bo zaradi 
raznolikosti zvezd še bolj prazničen.

Božičkovi pomočniki in pomočnice bodo prav kmalu spet na delu! 
22. decembra vam bodo na dom dostavili recept in vse potrebne 
sestavine za pripravo slastne božične slaščice – seveda, če se niste 
pozabili prijaviti.

Letošnjo Božično piškotarno že 
peto leto zapored organizirata 
Društvo prijateljev mladine Žirov-
nica v sodelovanju z Zavodom za 
turizem in kulturo Žirovnica. Se 
sliši slastno? Še bolj slastno pa 
bo, ko bo naših vaseh zadišalo …

Vaški odbori
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Anitina medena vas
V prazničnem decembru  umetniška žilica Anite Najger, Kališnikove 
z Brega, pride do izraza skoraj  na vsakem koraku njenega doma. To 
opazimo vsi, ki jo dobro poznamo, njene zunanje okrasitve pa lahko 
občudujemo sprehajalci po stari brežanski cesti.

Anita in njene mojstrovine

Tudi v kuhinji je prava virtuozinja. Letos se je že četrtič polotila izdela-
ve božične vasice iz medenjakov. Seveda v vasi niso samo lične hiške, 
ampak tudi smrečice, jelenčki, snežinke, medeni možički, božične 
sani ..., skratka vse, kar sodi v božični čas.

Za izdelavo take mojstrovine je potrebno veliko časa, volje, truda 
in obvladovanja kuharskih in slaščičarskih veščin. Božična vas pa je 
naravnost čarobna, zato Aniti lahko le čestitam. 

Andreja Šturm

Stres moški in ženske doživljamo drugače. Ženske bolj odreagiramo 
z utrujenostjo, razdražljivostjo, motnjami v delovanju menstrualnega 
cikla, neprespanostjo, prenajedanjem ali neješčnostjo. Moški reagi-
rajo bolj na telesnem nivoju: nelagodje v prsnem košu, povišan krvni 
tlak, spremembe v spolnem vedenju, tesnoba, napetost v mišicah, 
ki se izraža z različnimi bolečinami, najpogosteje v hrbtnem delu.

Prepoznava življenja s stresom in obvladovanje svojega doživljanja 
je ključ do zdravja. Okrevanje je namreč dolgotrajno, učinki zdravlje-
nja pa postopni in potekajo z malimi koraki. Skrb zase in za svoje 
počutje je tisto, ki vodi do srečnega življenja in to je notranji mir in 
zadovoljstvo. Živimo v družbi, kjer smo podvrženi podobam neneh-
nega zadovoljstva in sreče, pa vendar so negativni občutki in čustva 
del življenja in nenehen pritisk po doseganju družbeno predpisanih 
standardov »srečnega življenja« doseže ravno obraten učinek. Pasti, 
v katere se lahko ujamemo, so nepotrpežljivost, prevelika pričako-
vanja do sebe, perfekcionizem, prevelika količina informacij, ki jih 
nepretrgoma sprejemamo, negotovost. 

Leta 2020 so bili v reviji Psychological Science objavljeni rezulta-
ti raziskave o povezanosti sreče in zdravja. S psihološkimi testi so 
raziskovalci izmerili, kako srečni so preiskovanci, podana je bila tudi 
subjektivna ocena zdravstvenega stanja ter še ostali kazalniki te-
lesnega zdravja. V raziskavi je bila izvedena intenzivna obravnava, 
ki je temeljila na pozitivni psihologiji z namenom čim bolj povečati 
občutke sreče. Bistveni rezultat je, da se zdravje pri ciljani psiholo-
ški obravnavi izboljšuje počasi. Sreča vpliva na občutenje boljšega 
zdravja, telo pa za regeneracijo potrebuje dlje časa. 

Ravnotežje našega lastnega bivanja in okolja, ki nas obdaja, je treba 
vedno znova vzpostavljati in vzdrževati. Kar je včasih težko. Dobro se 
je občasno vprašati: kje sem? Se ustaviti, umiriti, poslušati sebe. Najti 
mogoče kakšno drugačno pot. Tudi sprejeti to, kar nam je dano. In 
znati tudi prositi za pomoč. Nič ni narobe s tem, da prosimo nekoga 
da nam pomaga, kadar smo v stiski.

Na koncu šteje samo to, da smo zadovoljni s tem, kar imamo, s tistim, 
kar počnemo ter predvsem s tem, kdo smo. Pa srečno!

Ksenija Noč, mag. zdr. nege

Viri:
https://nijz.si/wp-content/uploads/2022/07/poza_obvladovanje_stresa.pdf
https://www.zadusevnozdravje.si/dusevno-zdravje/pogoste-dusevne-tezave-in-motnje/
psihosomatska-obolenja/
https://www.asjafrank.com/2019/06/04/sprozilci-avtoimunskih-bolezni/

Srečen človek je zdrav človek
Ob novem letu si največkrat voščimo dve stvari, sreče in 
zdravja. Ali sta ta dva pojma povezana? In kako to doseči?

Zdravje je definirano kot stanje telesnega, duševnega in socialnega 
blagostanja. Vse tri komponente so med seboj nerazdružljivo po-
vezane in težko je dosegati popolno zdravje samo na enem nivoju. 
Človek je zelo kompleksno bitje in delovanje telesa, duše in duha je 
pri vsakem posamezniku posebno, drugačno. Ko zbolimo telesno, 
z boleznijo, ki jo jasno dokažemo, je stvar enostavna. Vzamemo 
ustrezno zdravilo, odstranimo vzrok in je telo zdravo. Velikokrat pa 
se pojavi različna simptomatika telesnih težav, kjer vzroka nikakor ne 
najdemo. Telo in psiha sta namreč zapletena inštrumenta in veliko-
krat trčita ob meje, ki ne omogočajo več normalnega funkcioniranja. 
Govorimo o pojmu psihosomatska bolezen. Psihosomatske motnje 
so torej stanja telesnih bolezni, ki nimajo specifičnega organskega 
vzroka v telesu, ampak so posledica nekih duševnih stisk, velikokrat 
neustrezno predelanega stresa in ostalih negativnih občutkov, ki jih 
doživljamo na zavedni ali nezavedni ravni. Na tem mestu je potrebno 
omeniti tudi nastanek avtoimunskih bolezni. To so bolezni, pri katerih 
imunski sistem zaradi pretiranega odziva napada svoje lastne celice 
in s tem posledično organe. Imunski sistem zaradi zunanjih sprožilcev 
ne prepozna lastnega tkiva in ga začne uničevati. Poznamo preko sto 
različnih avtoimunskih bolezni in vse se obravnavajo kot kronične, 
npr. lupus, ulcerozni kolitis, hashimoto, celiakija, multipla skleroza 
… Avtoimunske bolezni sicer lahko sprožijo različni dejavniki. To so 
lahko toksini iz okolja, infekcije (virusne, bakterijske), vnetja, hrana, 
ki jo uživamo, velikokrat pa ravno kroničen nepredelan stres, težko 
življenje in stalni negativni občutki. Vse to moti delovanje imunskega 
sistema in spreminja našo genetiko. Torej, na izražanje genov lahko 
v veliki meri vplivamo tudi sami.

Zdravje
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Na martinovanju
Članice in člani našega društva smo šli 7. novembra na izlet 
v znamenju Martina.
Izlet pa ni bil samo v znamenju Martina. Najprej smo si v Murencah 
ogledali obeležje, ki ohranja spomin na junaški boj herojev Milana 
Majcna in Jančija Mevžlja v času druge svetovne vojne. Nato smo 
obiskali razgledno točko na Leskovcu, kraj je bil leta 2005 razglašen 
za naj vas. Z vrha se je odprl pogled na značilne dolenjske griče, 
pokrite z vinogradi in sadovnjaki ter gozdovi in hribi v daljavi. Pot 
smo nadaljevali do Šentjanža, tej vasi na Dolenjskem radi rečejo, da 
je pušl´c Dolenjske. Šentjanžani so nam predstavili delo Društva vino-
gradnikov Šentjanž, ki ima tudi svoj vinograd. Pokušali smo njihova 
vina in ocvirkovko ter se srečali s cvičkovo princeso. Prav po zaslugi 
društva raste kakovost vin na tem območju. Nato smo se odpravili na 
Okroglice do turistične kmetije Močivnik na martinovo kosilo. Seveda 
pa izlet ne bi bil v znamenju Martina, če ne bi bilo krsta »mošteka« 
v vino in če ne bi ob dobri glasbi zaplesali. 

Skupinska s cvičkovo princeso

Kot običajno so izletniki, ki so kar koli praznovali, poskrbeli za dobro-
te in tako tudi prispevali k dobremu razpoloženju. Še enkrat iskrene 
čestitke in hvala vsem za prijetno druženje.

Zdravko Malnar

Kolesarjenje v letu 2024
Tudi letos vreme ni bilo najbolj naklonjeno kolesarjenju. Za-
radi dežja smo morali več že razpisanih izletov odpovedati, 
uspelo nam jih je izpeljati le enajst. V 38 urah smo prekole-
sarili 710 km in naredili 6.690 višinskih metrov. Naših izletov 
se je udeležilo 95 kolesarjev. 

Napovednik
Ob dogodkih veselega decembra v društvu potekajo tudi pogovori 
in dogovori o dejavnostih za naslednje koledarsko leto. Kulturno-
-izobraževalna sekcija, vodi jo Ferdo Kikelj, vas vabi na naslednje 
prireditve.

Potopisno predavanje
20. januarja 2025 nas bo predavateljica Maja Zupan s sliko in besedo 
popeljala na jug Italije. Potopisno predavanje Apulija - jug italijan-
skega škornja se bo pričelo ob 18. uri v dvorani Gostišča Osvald.

Gledališče
V okviru prireditev, ki jih vsako pripravimo za člane društva ob no-
vem letu, smo v gledališču Toneta Čufarja na Jesenicah rezervirali 
vstopnice za naslednji predstavi:
10. januarja 2025 bodo v Gledališču Toneta Čufarja gostovali člani 
Slovenskega komornega glasbenega gledališča s kabaretno opero 
v enem dejanju Španska vas. V predstavi bodo nastopili priznani 
slovenski glasbeniki in pevci, glasbo zanjo pa sta napisala Nana Forte 
in Jure Ivanušič.
19. februarja 2025 si boste na jeseniškem odru lahko ogledali grenko 
komedijo Paradiž v izvedbi Slovenskega ljudskega gledališča Celje.
Obe prireditvi se bosta začeli ob 19.30.
Vse informacije o vstopnicah dobite v pisarni društva vsako sredo 
od 9. do 12. ure.

Danica Bernik

Za kolesarje DUŽ ni zime

Pedala smo vrteli po okolici, po že poznanih poteh, v dolžini od 40 
do 60 km. Pot nas je vodila do Podnarta, Radovne, Posavca, Tržiča. 
Ponovno sta se nam pridružila Francka in Slavko Langus. Razveselili 
smo se njune odločitve, saj sta kot navdušena in izkušena kolesarja 
vedno polna idej. 
Z njima smo prevozili novo, še nedokončano kolesarsko pot v Bohinj. 
V čudovitem sončnem vremenu smo se peljali po široki, na novo 
asfaltirani kolesarski poti, varovani z lepo leseno ograjo; manjka le 
še del v Soteski, kjer utrjujejo traso pod železniško progo. Upam, da 
jim bo pot uspelo dokončati čim prej, saj je kolesarjenje po bohinjski 
cesti res nevarno.
Avgusta smo se podali na Belopeška jezera. Spet čudovito vreme, 
skoraj prazna kolesarska pot in nobene gneče ob jezeru. Takoj smo 
pozabili na dolgo vožnjo in klance tik pred jezerom ter uživali v 
zasluženi malici in kavi.
Septembra nas je Slavko vodil na Bloke. Startali smo v Cerknici in se 
preko Begunj pri Cerknici, Ponikve, Nove vasi na Blokah, Bloškega 
jezera, Radleka in Grahovega po levi strani jezera peljali do izhodišča. 
Bili smo navdušeni nad lepo pokrajino, nad gostimi gozdovi ter ob-
delanimi njivami in travniki, na katerih se je pasla živina. Večina nas 
sploh ni vedela, kako lepa pokrajina se skriva vzdolž stranskih poti. 
Konec maja so uradno odprli Štrekno, eno najlepših slovenskih ko-
lesarskih poti, ki povezuje Velenje in Dravograd. Speljana je po trasi 
opuščene železniške proge, po »štreki,« od tod tudi njeno ime. V 
celotni dolžini 35 km je asfaltirana, enotno označena in ločena od 
prometa, poteka pa preko več mostov in viaduktov ter tunelov. Ob 
poti so številna postajališča z opremo za razgibavanje in počitek. 
Želeli smo jo spoznati in julija se nas je kar trinajst podalo na pot. 
Tudi letos smo se udeležili srečanja kolesarjev upokojencev Gorenj-
ske. Da ne bi naročali prevoza s kombijem, smo se odpravili s kolesi 
kar od doma in skupaj s 30 km progo v okviru srečanja naredili 97 
km. Zaključek kolesarjenja je bil na Piknik prostoru Voklo, kjer smo 
srečali kar nekaj znancev kolesarjev, ki smo jih spoznali na srečanjih 
v preteklih letih.
Čeprav smo oktobra na srečanju pri Osvaldu uradno zaključili letošnjo 
sezono, nas je lepo vreme in neutrudna kolesarka Irena spodbudilo, 
da smo se 2. novembra še enkrat odpeljali v Bohinj. Pri kolesarjenju 
čez Sotesko smo poškilili levo in videli, da se kljub pozni jeseni dela na 
kolesarski poti nadaljujejo – na trasi je bilo veliko gradbenih strojev. 
Čim bo pot zgrajena, jo zagotovo preizkusimo.

Mija Čemažar

Upokojenci
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Voščili smo
V mesecu novembru 2024 smo v imenu Društva upokojencev Ži-
rovnica našim članicam in članom poslali štirinajst rojstnodnevnih 
voščilnic. Osebno smo voščili Leopoldini Pagon, ki je praznovala 
častitljivih 99 let. Obiskali smo jo v oskrbovanem stanovanju v Ra-
dovljici. Za 91. rojstni dan smo voščili Ivanki Zima iz Žirovnice in za 
96. Mirku Strnadu, prav tako iz Žirovnice.

Na Bregu smo obiskali in voščili Francki Kneževič za 95. ter Mirku 
Sprinčniku za 92. rojstni dan, na Rodinah pa Mariji Feldin za 91. 
rojstni dan.

Vsem slavljencem še enkrat iskrene čestitke in hvala za lep sprejem 
in prijetno druženje.

Neža Pernuš

Vsem članicam in članom ter občankam 
in občanom želimo lepe in mirne božične 

praznike, v novem letu pa veliko osebne sreče, 
zadovoljstva ter predvsem zdravja!

Predsednik Zdravko Malnar in 
Upravni odbor Društva upokojencev Žirovnica

Leopoldina Pagon z družino

Na obisku pri Mirku Strnadu se je predstavnikom DUŽ pridružil 
župan Leopold Pogačar.

Francka Kneževič z gosti

Dragi prebivalci Smokuča,

naj božič prinese toplino,  
novo leto pa zdravje in srečo. 

Skupaj lahko naredimo naš kraj še lepši, 
zato vas vabimo k sodelovanju 

 in soustvarjanju skupnosti.

Srečno 2025!
Vaš Vaški odbor Smokuč
vaskiodbor.smokuc@gmail.com

Zahvala prostoferju

Zahvaljujeva se prostoferju, gospodu Borisu, za prevoz k zdrav-
niku v Ljubljano. Vsem prostoferjem, ki prostovoljno opravljajo 
prevoze za občanke in občane, želiva varno pot ter srečno in 
zdravo novo leto. 

Jožica Mali in Rok Saje, Breg

Dr. Goljevi v zahvalo

Dr. Mojca Golja je bila sicer kratko dobo zdravnica v našem zdrav- 
stvenem domu, vendar je to dobo s svojim delom in človeškim pri-
stopom do pacientov, močno zaznamovala. Rada je ustregla želji 
pacienta, vendar s pripombo, če je bila potrebna. Običajno pacient 
pride k zdravniku, potoži svoje težave in zdravnik predpiše ustrezno 
zdravilo. V primeru, ko sem bil živčno razrvan, nisem mogel spati, še 
manj se zbrati za delo, sem odšel k njej. Potožil sem ji svoje težave 
in jo prosil, naj mi pomaga. Pozorno je prisluhnila, ko sem ji razlagal 
svoje probleme. Posebnih zdravstvenih težav nisem imel. Po mate-
rinsko mi je odgovorila, da tega ona ne more pozdraviti, lahko mi pa 
da tablete za spanje. Pripomnila je, da se teh tablet človek navadi. 
Globoko sem se zamislil, se zahvalil in odšel praznih rok. Stanje se 
mi je spremenilo ampak ne popravilo. Razmere se niso uredile, kakor 
bi želel. Obupan sem ponovno odšel do nje in jo prosil za zdravilo, 
s pripombo, kar bo pa bo. Nastopila je kakor predavatelj, jaz sem 
bil pa slušatelj. Nazadnje mi je napisala zdravilo, katerega še nekaj 
dni nisem prevzel. Občutil sem neko olajšanje in dobil občutek, da 
se mi je v glavi »nekaj premaknilo«. Še danes imam zaprto škatlico 
zdravil na polici. In utrujen spokojno zaspim, če pa kdaj ne pa vem, 
kaj je vzrok in vedno imam v mislih materinske besede dr. Goljeve. 
Zdajšnji moji zdravnici sem v šali dejal, če me bo ona tako zdravila, 
še umreti na bom mogel. Torej… Dr. Goljeva… s temi vrsticami se 
Vam prisrčno zahvaljujem v svojem imenu in sem prepričan, da lahko 
zapišem, da tudi v imenu drugih, hvaležnih pacientov. Še mnogo 
zdravih let med nami Vam želimo ...

Pavel Bešter

Upokojenci



24

Naj sonce posveti enako za vse,
naj svet bo odrešen te hladne teme,
naj vsak bo otrok le s toplino obdan,
naj klic naš ne bo zaman

(Majda Rebernik)

 
Srečno 2025 vam želi
Vaški odbor Zabreznica

Konjeniki pod Stolom smo se  
tudi v letu 2024 izobraževali
V našem letnem programu je velik poudarek na izobraževa-
nju, zato smo 16. novembra organizirali strokovno ekskur-
zijo na Bizeljsko in v okolico Samoborja.

Namen ekskurzije je bil, da se seznanimo s konjerejo na tem podro-
čju in da se v času Martina tudi malo poveselimo. Najprej smo na 
avtobusu nahranili naše želodčke in se ustavili v Brežicah. Tam nas 
je pričakalo lepo vreme in jutranja kava, grad z muzejem in staro 
mestno jedro. Pot smo nadaljevali v Dobovo na kmetijo Vascer, kjer 
smo si ogledali vzrejo, nastanitev, izpuste za konje, šolanje in delo 
quarter konjev. Predstavitev konj je bila vrhunska, tudi starejši rejci 
smo imeli kaj videti. Naš naslednji postanek je bil v novem sodobnem 
konjeniškem centru Mirnovec v bližini Samoborja. Center obsega 30 
ha zemljišč, sodobne hleve, parkurje, jahalnice in etno vas. Nazadnje 
smo se ustavili na Bizeljskem na kmetiji Pudvoi, kjer smo si ogledali 
repnico in okušali lokalna vina. V toplem vzdušju domače gostilne, 
ob Martinovi pojedini in harmoniki, smo zaključili čudovit dan.

Polde Zupan

Novičke iz PGD Zabreznica
Požar na Kurici – opozorilo o ustreznosti dimniških naprav 
– gasilski koledar 2025

V začetku novembra je za-
gorelo na Kurici v dolini 
Završnice. Teren je bil prak-
tično nedostopen, zato so 
aktivnosti potekale več dni. 
Posredovala sta helikopterja 
Slovenske vojske in Policije, 
za nadzor zelo zahtevnega 
terena je bil uporabljen ga-
silski dron. Požarišče smo 
aktivno spremljali, v prime-
ru širitve na druge terene bi 
ustrezno postopali s klasič-
nem gašenjem. 

Decembra smo izvedli inter-
vencijo dimniškega požara v 
Mostah. Na tem mestu še 
enkrat opozarjamo, da po-
skrbite za ustreznost dimni-
ških naprav.

V prazničnem času smo so-
delovali pri urejanju prometa 
in požarni straži ob različnih 
prireditvah v občini. 

Seveda smo tudi za leto 
2025 pripravili gasilski ko-
ledar. Kot smo že navajeni, 
prikazuje aktualne dogodke 
s pridihom preteklosti, hkra-
ti je tudi setveni. Že v naprej 
se zahvaljujemo vsem pod-
pornikom za prostovoljne 
prispevke. Če želite postati 
naš podpornik ali koledarja 
mogoče ne boste prejeli do 
konca leta, nas pokličite na 051 37 27 53 – Klemen. 

Vsem občankam in občanom želimo blagoslovljene božične praznike 
in nesreč obvarovano ter srečno novo leto 2025.

Za PGD Zabreznica Klemen Rev

Požar na Kurici – gašenje s  
helikopterjem

Spoštovane občanke in občani!
Naj praznični čas v vaše domove prinese
radost in povezanost, novo leto pa naj bo 

obdano z zaupanjem in optimizmom.

Vesele božične praznike in 
 srečno novo leto 2025 vam želi

Vaški odbor Moste

Vabilo na blagoslov konj na dan  
svetega Štefana, 26. decembra
Letos bo blagoslov konj zaradi zaprte ceste Breznica–Vrba v celoti 
potekal na parceli Konjeniškega kluba Stol s pričetkom ob 11. uri. 
Vse rejce konj obveščamo, da se zberemo ob 10. uri na parceli, 
obiskovalce pa, da bo po žegnu sledilo prijetno druženje. Vljudno 
vabljeni!
Ob zaključku leta vam želimo mirne in prijetne praznike 
polne veselja in topline. Naj bo leto 2025 polno uspehov, 
zdravja in čudovitih trenutkov. Srečno! 

Konjeniški klub Stol 

Društva
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Pegam – prelepi gost
Opazovanje pegamov (Bombycilla garrulus) je gotovo velika želja 
ljubiteljev ptic, za njeno uresničitev pa se je treba kar malo potru-
diti. Te čudovite ptice gnezdijo v gozdovih tajge Evrope in Rusije, v 
hudih zimah pa se v manjših skupinah pomikajo proti jugu. Če ste v 
sadovnjaku jeseni pustili nekaj neobranih jabolk, se morda ustavijo 
prav pri vas. Hranijo se tudi s plodovi šipka, večjo jato pa sem lani 
opazoval tudi na beli omeli blizu Vrbe.

Samci v pretežno rjavi obleki 
in z dolgim čopkom na glavi 
se v gnezditvenem obdobju 
postavljajo pred izredno iz-
birčnimi samicami. Osvojijo 
jih le starejši, ki jih krasi vsaj 
šest do osem škrlatnih plo-
ščic na perutih. 

Ker se pegami vračajo v 
gnezditveno območje pre-
cej pozno, jih lahko privabite 
tudi tako, da »odslužena« 
jabolka iz kleti preprosto vržete na tla v vrtu. Če jih ne bodo pojedli 
severnjaki, bodo dobrodošla za kose.

Besedilo in foto Boris Kozinc

Tudi šipek je prava vaba za pegame. 

Nepovratna sredstva Eko sklada
Na Eko skladu je odprt javni poziv ZER 2024, na katerem 
lahko energetsko revna gospodinjstva prejmejo 100-odsto-
tno subvencijo za energetsko sanacijo svojega doma. Sred-
stva zagotavlja Evropska unija. Maksimalna višina sredstev 
na upravičenca znaša 18.000 EUR.

Pod energetsko sanacijo doma se uvršča med drugim:
• izolacijska fasada,
• nova okna in vrata,
• izolacija podstrešja skupaj z menjavo kritine in ostrešja v kolikor 

je potrebno,
• menjava kurilne naprave (nova peč na drva, sekance ali pelete) ...

Pomembnejši pogoji, ki jih mora vlagatelj oz. gospodinjstvo 
izpolnjevati:

1. Vlagatelj mora imeti nekaj izmed naslednjega:
• veljavno odločbo o prejemanju denarne socialne pomoči,
• veljavno odločbo o varstvenem dodatku,   
• dve odločbi o izredni denarni socialni pomoči, ki ne smeta bi 

starejši od dveh let od datuma oddaje vloge,
• veljavno odločbo o državni štipendiji do 2. dohodkovnega ra-

zreda,
• veljavno odločbo o otroških dodatkih do 3. dohodkovnega ra-

zreda
2. Vlagatelj mora imeti prijavljeno stalno prebivališče ter tudi de-
jansko živeti na naslovu stavbe, ki bo predmet energetske sanacije.
3. Vlagatelj mora biti vsaj enoodstotni lastnik nepremičnine, ki bo 
predmet energetske obnove, hkrati mora pa biti gospodinjstvo vsaj 
50-odstotni lastnik nepremičnine, ki bo predmete energetske ob-
nove.
4. Stavba, ki bo predmet obnove, mora biti legalno zgrajena oz. imeti 
ustrezna dokazila o legalnosti (gradbeno dovoljenje).
* Za eno gospodinjstvo se štejejo samo osebe, ki so navedene na 
odločbi dokazila, s katerim dokazujete materialno ogroženost (od-
ločbe navedene pod 1. točko).

Za pomoč pri preverjanju pogojev in prijavi na javni poziv se lah-
ko brezplačno obrnete na uradne koordinatorje Javnega poziva JP 
ZER 2024 na številkah 040 642 239 (Ana Kolar), 041 633 614 (Ali 
Ulaga), 040 834 200 (Nina Grah Won).

Ana Kolar, Podjetniški Poslovni Center ANAplus, d.o.o.

Dobrega toliko, kot nam pripada,  
pa še vrednote ne iz samega zlata. 

Želje realne in videti druge,  
pa leto sledeče naj polno bo sreče.

ZB za vrednote NOB Žirovnica

Vesel božič in srečno
novo leto 2025 vam želi

040 868 885

Narava / Eko
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Za kolesarje 
ni počitka
Treningi se nadaljujejo v telovadnicah 
– trenerjem bo svetoval Borut Fonda – 
ob 30. obletnici kluba dirka v Završnici.
Leto se približuje koncu, dnevi so krajši in 
hladnejši, zato se kolesarski treningi za KK 
Završnica nadaljujejo v telovadnicah. Vsak 
ponedeljek potekajo v telovadnici OŠ Žirov-
nica, ob sredah je aktualen »spinning« na 
Bledu, enduraši trenirajo ob četrtkih ravno 
tako v OŠ Žirovnica, ob petkih pa v telova-
dnici na OŠ Koroška Bela. Udeležba je vedno 
številčna, tudi pozimi športni duh ne zamre.
Tudi upravni odbor kluba ne miruje. Na ne-
davni sestanek je predsednik kluba Jani Mar-
kelj povabil Boruta Fondo, ki je diplomirani 
kondicijski trener ter magister kineziologije in 
s svojim znanjem svetuje vrhunskim kolesar-
jem, kot je Tadej Pogačar. Tudi sam je začel 
v našem klubu in tekmoval v olimpijski disci-
plini kros. V bodoče bo svoje znanje in izku-
šnje delil s klubskimi trenerji, kar je izredna 
pridobitev za naš klub in njegove člane. Po-
svetil se bo izobraževanju trenerjev, in sicer 
na področju tekmovalnega in rekreativnega 
kolesarjenja otrok. Tistim tekmovalcem, za 
katere bi se izkazalo, da želijo višji nivo v ko-
lesarstvu in so za to pripravljeni trdo delati, 
bo tudi individualno svetoval.
Naš klub praznuje 30. obletnico obstoja, 
zato je padla odločitev, da bomo 10. maja 
2025 v dolini Završnice organizirali dirko – 
kratki kros – XCC Završnica 2025. Kole-
sarske dirke v dolini Završnice so zelo pri-
ljubljene med tekmovalci in vedno tudi zelo 
dobro obiskane. Za klub, ki v preteklosti 
nikoli ni razočaral, je zato organizacija dirke 
zelo zahteven zalogaj. Že sedaj vabimo vse 
ljubitelje kolesarstva, starše otrok in druge 
prostovoljce, ki so pripravljeni priskočiti na 
pomoč, da se nam pridružijo in pomagajo, 
da dirko izpeljemo čim bolje. O delovnih ak-
cijah vas bomo pravočasno obveščali s SMS 
sporočili in na družabnih omrežij.

Za KK Završnica Jana Novak

Migajmo za Tadeja – drugič
»Nismo si mislili, da na četrtek zvečer lahko zberemo takšno množico obisko-
valcev,« so zapisali organizatorji dobrodelnega koncerta za Tadeja – njegovi 
prijatelji. Odziv vseh, ki so želeli na tak ali drugačen način sodelovati, je presegel 
vsa pričakovanja.

Tadej s Špelo, Rožletom (manjka Ožbej) in ekipo prijateljev

Po prvem dobrodelnem dogodku Migajmo 
za Tadeja avgusta 2021 v Završnici, je pobu-
da za ponovitev prišla sama od sebe. Gaber 
Šorn: »Mnenja smo bili, da je november pravi 
čas za takšno stvar, zato smo zbrali ideje in 
se lotili organizacije. Takšen dogodek je žal 
ena redkih stvari, s katero lahko pomagamo 
našemu prijatelju, ki so mu pred štirimi leti 
postavili diagnozo ALS. Sodelovalo nas je 
več kot 30: Tadejevih prijateljev, sorodnikov, 
tudi nekaj kolesarjev, ki so Tadeja spoznali 
šele na dan prireditve. V okviru KK Završnica 
se namreč vsak četrtek, že vrsto let vozimo 
s kolesom. Naše četrtke imenujemo #small-
friday. Tudi Tadej se je, dokler je bil zdrav, 
redno vozil z nami. Tisti četrtek pred prire-
ditvijo smo šli s kolesom na kratek krog v 
Završnico, nato se nas je 12 vozilo po vaseh. 
V slabih dveh urah smo obiskalo vse hiše v 
Kašariji in razdelili 1200 letakov. Verjamem, 
da je bil tudi to razlog za tako dober odziv 
in obisk.«
Na koncertu, 28.novembra v kulturni dvora-
ni na Breznici, sta nastopili dve skupini. Z Ve-
selimi Begunjčani so na svoj račun prišli ljubi-
telji domače glasbe, ob glasbi zasedbe Yugo 
nostalgica pa mnogi drugi. Za prostovoljne 
prispevke je bilo moč dobiti kozarec pijače, 
domačo sladico, pleteno kapo in podobno. 
Gaber: »V imenu ekipe organizatorjev se 
zahvaljujem vsem, ki ste pripevali sredstva. 
Zbrali smo precej več, kot smo pričakovali. 
Ves denar, ki se je nabral v škatlah za pro-

stovoljne prispevke, je šel v roke Tadeja in 
njegove družine. Dobili smo namreč nekaj 
donatorjev, ki so pokrili vse stroške organi-
zacije, vključno s pijačo.« 

Poleg prostovoljcev so k uspehu prireditve 
prispevali: Veseli Begunjčani, Yugo Nostal-
gica, KD dr. France Prešeren, KK Završnica, 
Smallfriday, Občina Žirovnica, ZTK Žirovnica, 
PGD Zabreznica, Župnija Breznica, Elan, AK 
Triglav, Kompas NM, Wurth, Medium Žirov-
nica, Eurocom, Napisi Bernik, Čebelarstvo 
Noč, Varnost Arh in mnogo drugih. 
Dogodek je povezal znane in neznane ljudi, 
bile so solze in smeh, vse za dober namen. 
Gaber: »V naših očeh je bilo odlično, spro-
ščeno in nepozabno.« 

Tadej: »V svojem imenu in v imenu moje 
družine se zahvaljujem mojim prijateljem, 
nastopajočim, donatorjem,  obiskoval-
cem in vsem, ki so kakorkoli sodelovali 
pri dogodku. Organizacija dogodka je 
pripomogla, da smo se v res velikem 
številu zbrali, marsikoga sem srečal po 
dolgem času. Najbolj pa sem vesel, da 
so se ljudje zabavali. Zavedam se, da za 
tako dejanje nobena zahvala ni dovolj 
velika. Ob koncu leta želim vsem srečen 
božič in da to razpoloženje ostane tudi v 
prihajajočem letu.«

Šport
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Vesele praznike in veliko kolesarskih  
užitkov v novem letu.

Že 30 let  
kolesarimo skupaj.

TCS New York City maraton 2024
Vsako leto v začetku novembra je New York prizorišče največjega 
maratonskega spektakla na svetu – TCS New York City maratona. 
Letos je potekal na mrzlo in sončno nedeljo 3. novembra. Tempe-
ratura je bila samo štiri stopinje Celzija, kar je pri hitrosti vetra pri-
bližno 14 km/h dajalo vtis dveh stopinj. Temperatura je bila najbolj 
neugodna za tiste, ki so imeli štart v prvih dveh od petih štartnih 
valov. Kasneje je sonce nekoliko popravilo vzdušje v štartni vasi pred 
znanim mostom Verazzano-Narrows, ki povezuje Staten Island z 
Long Islandom. Moj štart je bil pet minut pred enajsto. Še vedno je 
bilo zame prehladno za kratke hlače, začel sem celo z rokavicami. 
Takšnega navijanja ob progi še nisem doživel na nobenem od večjih 
maratonov doslej. Ob progi je bilo zbranih okrog dva milijona navi-
jačev, igrali so ansambli, skratka športno vzdušje in izvrstna podpora 
vse do cilja v Centralnem parku. Tja je priteklo 55.646 udeležencev, 
med njimi nas je bilo 22 iz Slovenije. 

To je bil moj četrti od šestih največjih svetovnih maratonov doslej 
(Berlin 2009, Chicago 2012, London 2023 in New York 2024 pri sta-
rosti 67+), ki štejejo za t. i. Abbott World Marathon Majors. To leto se 
je tem šestim uradno priključil še Sydney. Če bo vse po sreči, v drugi 
polovici aprila 2025 štartam v Bostonu, nato pa mi ostane še Tokyo. 

Za udeležbo na vseh velikih maratonih ni dovolj, da se le prijaviš, biti 
moraš tudi izžreban. Za New York sem se petkrat potegoval neuspe-
šno. Letos sem si na spletni strani Abbott MM ustvaril račun in sistem 
je zaznal, da sem doslej zaključil že tri velike maratone. Omogočili 
so mi dodatni žreb, ki se je posrečil. So pa tudi druge možnosti, na 
primer prijava pri t.i. tour operatorjih, ki zakupijo določeno število 
štartnih mest in jih prodajajo v paketu, skupaj z letalsko karto in 

Janez Anderle na štartu in v cilju New York City maratona.

hotelom. Možna je tudi prijava preko donacije za kako organizacijo, 
ki pomaga ljudem v stiski. V tem primeru nastopaš zanje z majico, 
na kateri je njihov logotip.

Obstaja pa tudi možnost, da imaš tako 
dober čas teka, da si uvrščen v elito na 
štartu. Takih je seveda bolj malo.

Organizacija teka je odlična, od pre-
vzema štartnih številk in prevoza na 
štartno mesto. Ta poteka bodisi z 
Midtown busom ali trajektom z Man-
hattna na Staten Island. Jaz sem imel 
na štartni številki zabeleženo to drugo 
možnost. Kljub tolikšnemu številu tek-
movalcev razen na štartu ni bilo neke 
stroge kontrole. Glede na predvideni 
čas prihoda v cilj, kar tekmovalec na-
piše ob prijavi, si moral štartati točno iz določene ograde (corall) in 
ob predpisanem valu (wave). Pred vsakim štartnim valom je v izvedbi 
različnih izvajalcev zazvenela ameriška himna. Bilo je res slovesno in 
navdušenje popolno. Sledil je le še pok iz pištole in stotine tekačev 
so se pognale v dir. 

Vtisi s tega maratona so nepozabni, toliko pozitivne energije in ve-
selja tekmovalcev, ki jim končno uspe prečkati ciljno črto na 42. kilo-
metru. Maraton ni lahek, zato naj se vsak, ki mu bo to kdaj cilj, nanj 
dobro pripravi. Na celotni trasi je treba preteči 270 višinskih metrov. 
Takšna je višinska razlika med Žirovnico in Kranjsko Goro. S ciljne črte 
na priloženi sliki vse lepo pozdravljam. Tekaški pozdrav in srečno!

Janez Anderle, Moste

Šport
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December v SSD Stol Žirovnica
Ko staro leto odhaja, se pogosto oziramo nazaj na prehojeno pot 
in hkrati zremo v prihodnost, polni pričakovanj in upov. Citat ame-
riškega avtorja Hala Borlanda »Konec leta ni niti konec niti začetek, 
ampak nadaljevanje, pri katerem nas izkušnje obogatijo z modro-
stjo«, nas nagovarja, da ne vidimo zaključka leta kot konec, temveč 
kot del neprekinjenega učenja in rasti.

Našim skakalkam in skakalcem je leto 2024 postreglo z veliko skoki 
in s tem ponudilo nabiranje novih izkušenj in znanj. S tem pogumno 
vstopamo v prihajajoče leto.

Konec novembra se je že odvila prva tekma zimske sezone – Pokal 
Argeta v Kranju. Zaradi težkih vetrovnih razmer je bila izpeljana samo 
ena serija. Vidnejši rezultat v kategoriji mladinci do 20 let je dosegel 
Nik Heberle (6. mesto). Čestitamo! Ponosni smo tudi na našega biv- 
šega skakalca in zdajšnjega trenerja Marcela Repa, ki je v začetku 
decembra za vse skakalne dosežke prejel nagrado Občine Žirovnica. 
Ob tej priložnosti mu tudi mi čestitamo!

Ob koncu leta bi se radi zahvalili vsem našim zvestim članom, navi-
jačem in podpornikom, ki s svojimi spodbudami, podporo in delom 
prispevate k prepoznavnosti našega kluba. Uspešnega sodelovanja 
še nadejamo še naprej. Vse bodoče skakalke in skakalce pa vabi-
mo, da se nam pridružijo ob sredah in petkih med 17.30 in 19.00 v 
telovadnici OŠ Žirovnica. Za več informacij lahko pokličete Matica 
Lotriča, 040 647 567.

Anja Končnik, SSD Stol Žirovnica

Naj bo zanimivo leto, ki prihaja,
vseskozi naj zdravja obilo oddaja.

Prinese uspehov naj zvrhano vrečo,
skupaj z ljubeznijo ustvari naj srečo.

Želimo vam prijetne in mirne praznike ter 
srečno novo leto 2025!

SSD Stol Žirovnica

C. M. Tita 27, Jesenice
T: 04 58 66 000, 041 686 858
E: ejga-jesenice@siol.net
www.ejga-jesenice.si

Delovni čas:
ponedeljek: zaprto
torek - sobota: 12:00 - 21:00
nedelje in prazniki: 12:00 - 19:00

RESTAVRACIJA

CATERING

SOBE IN APARTMAJI

Želimo vam, da vas mir božičnih in novoletnih  
praznikov spremlja skozi vse leto. Srečno 2025!

041 205 848
www.greteam.si

• Izjava o varnosti z oceno tveganja
• Izdelava dodatka ocene tveganja in 

priprava pravilnikov
• Požarni red s prilogami

• Varnostni načrt
• Pregled in preizkus delovne opreme

• Preiskave škodljivosti v delovnem okolju 
(mikroklima, osvetljenost, hrup)

• Usposabljanje za varstvo pri delu 
in za specialne stroje

• Servis gasilnih aparatov
• Koordinacija varnosti na gradbišču
• Ocenjevanje po novem pravilniku o 

premeščanju bremen (rok za izvedbo je bil 1. 8.)

ZAKONODAJNE NOVOSTI: nova ocena požarne 
ogroženosti in nov pravilnik o premeščanju bremen

VARSTVO PRI DELU •  POŽARNA VARNOST

Srečno in varno 2025!

Doživetja so tista,  
ki nas zaznamujejo.

Da bi si jih v novem letu, 
lahko privoščili čim več,

tudi v hribih!

Planinsko društvo Žirovnica

Šport
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Odličen štart kadetov
Na prvi decembrski dan so igralci kadetske odbojkarske 
ekipe Žirovnice v Škofji Loki dosegli dve zmagi. Z rezul-
tatom 2 : 1 so premagali ekipo Lubnika, z 2 : 0 pa Brezovčane. Tudi 
zaradi odličnega indeksa točk so trenutno na prvem mestu druge 
lige DOL skupine B. Isti igralci bodo lahko igrali med kadeti še nasle-
dnjo sezono, tako da od te ekipe tudi v naslednjih letih pričakujemo 
odlične rezultate.

Kadetska ekipa OK Žirovnica, stojijo z leve: Nik Pristov Dončič, 
Aleks Artiček, Bine Mlačnik, Janez Žagar, Vid Bohinec, Matic Noč, 
Martin Bernik in trener Mark Blagne, klečijo z leve: Tim Crnovič, 
Svit Sedžek, Nik Bulovec, Luka Mlačnik, Jonatan Kozinc, Marko 
Toman in Patrik Pogačar.

Nekateri kadeti uspešno igrajo tudi v članski ekipi Ringer Žirovnica, 
ki je v soboto, 7. novembra, premagala ekipo Celja s 3 : 0.

Ljubitelje odbojke vabimo še na zadnji tekmi v Dvorani pod Stolom 
v tem letu, in sicer 21. novembra:

članice Aquawat Žirovnica proti mladim Jesenice ob 17. uri in člani 
Ringer Žirovnica proti TAB Mežica ob 19.30. 

Besedilo in foto Boris Kozinc

Plezalni advent 
V prednovoletnem času smo plezalci zaključili s tekmami 
za državno prvenstvo, poleg rednih treningov za vse člane 
pripravljamo plezalne majice, vmes pa pripravimo še kakšno 
božično presenečenje. 

November smo zaključili s tekmovanji za državno prvenstvo. Naj-
prej je bila na sporedu zadnja težavnostna tekma v Kranju, nato še 
zaključek balvanske sezone v Novem mestu. Tekme v Kranju sta se 
udeležila Luka Stevanovič in Julija Kikelj in v kategoriji mlajših deč-
kov in starejših deklic dosegla 3. in 22. mesto. Ker je bila to zadnja 
težavnostna tekma, smo dobili tudi končne skupne rezultate v te-
žavnosti, med katerimi velja izpostaviti 4. mesto Luka Stevanoviča. 
Balvansko sezono smo zaključili v novomeškem plezalnem centru 
Frikšn. Na desetih balvanskih problemih so se lenivci znašli odlično 
in dosegli naslednje rezultate: Luka Stevanovič, mlajši dečki 8. mesto, 
Julija Kikelj in Eva Bukovec pa v kategoriji starejših deklic 14. in 16. 
mesto. V skupnem seštevku balvanske sezone se je s tretjim mestom 
najbolje odrezal Luka Stevanovič. Do začetka nove sezone državnega 
prvenstva v aprilu nas čaka še precej dela na področju moči in vzdr-
žljivosti, izboljšati pa moramo tudi koordinacijo in gibljivost. Nas pa 
že januarja čakajo prve tekme Zahodne lige, kjer ciljamo na nekoliko 
večjo lenivsko tekmovalno zasedbo. 

Julija Kikelj na balvanski tekmi v Novem mestu

Poleg rednih treningov smo v adventnem času za vse člane izdelali 
plezalne majice, pripravili ponudbo personaliziranih flašk, Božiček 
pa nas bo ob koncu leta razveselil še s sladkim presenečenjem. Za 
dopolnitev decembrskega časa je poskrbela še priprava na domačo 
tekmo, ki bo letos že 25. januarja. Tekma za Zahodno ligo, ki jo ne-
prekinjeno pripravljamo že osem let, bo v Žirovnico ponovno prinesla 
najboljše plezalce iz zahodne slovenske regije. 

Za PK Žirovnica Timotej Rajgelj

Vse dobro
v letu 2025!

Šport
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Nagrade podarja Zavod za 
turizem in kulturo Žirovnica

1. nagrada: 150 g kava Prešerna + knjiga Medeni vodnik

2. nagrada:  150 g kava Prešerna + Vodnik za potepanje po  
Poti kulturne dediščine Žirovnica

3. nagrada: 150 g kava Prešerna + beležka Za Prešerne ideje

NAGRADNA KRIŽANKA

Geslo križanke pošljite do 15. januarja 2025 na naslov  
Novice občine Žirovnica, Žirovnica 60c, 4274 Žirovnica.

Geslo: NOGAVICE MILI ZA TOPLE NOGE

1. Milena Baloh, Breg

2. Julija Ferjan, Moste

3. Simona Meden, Selo

Nagrado prejmete v trgovini Mili na Breznici.

Križanka
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Emisije CO2: 214−0 g/km. Kombinirana poraba goriva: 9,3−0 l/100 km. Emisijska stopnja: EURO 6. Emisije NOX: 
0,0380−0 g/km. Število delcev: 0,0094−0,0000 x 1011. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni 
plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k 
poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. *Višina prihranka je odvisna od modela. **Bonus v obliki 
znižanja maloprodajne cene vozila v vrednosti do 2.500,00 EUR z DDV do katerega je leasingojemalec upravičen, 
v primeru sklenitve pogodbe o finančnem leasingu vozila z družbo Porsche Leasing SLO, d.o.o. firma za leasing, 
Ljubljana in zavarovanja vozila preko zavarovalnega zastopnika družbe Porsche Zavarovalno Zastopništvo d.o.o. 
(permanentno zavarovanje avtomobilskega kaska pri zavarovalnici Porsche Versicherungs AG, Podružnica v 
Sloveniji in permanentno obvezno avtomobilsko zavarovanje pri Zavarovalnici Sava d.d.), pod pogoji akcije 
VWBON_2_24/VWBON_FIX_2_24 in akcije IDBON_2_24/IDBON_FIX_3_24. ***Višina bona za zimske 
pnevmatike je odvisna od modela. Več o akciji na www. volkswagen.si in www.porscheleasing.si. Ponudba velja 
do 31.12.2024. Slika je simbolna.

BON za zimske pnevmatike***

Prihranek do 
4.500 EUR*

BON za financiranje do 2.500 EUR**

VARNO IN SREČNO V LETU 2025!

Želimo vam vesele božične praznike
in dober vid v letu 2025!

Pogodbeni dobavitelj
medicinsko-tehničnih

pripomočkov

Tudi očala so lahko praznično darilo!

Jesenice, C. Cirila Tavčarja 6, T: 04 586 24 16
Lesce, Železniška cesta 7, T: 04 531 89 34

www.optika-berce.si

Z vami že od leta 1987

Želimo vam vesel božič in srečno
pot brez nezgod v letu 2025.
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Odlična izbira za 
R E S T A V R A C I J A  M A N U

POROKE
OBLETNICE

ROJSTNI DNEVI

PRAZNOVANJA
ZAKLJUČKI

Tel. - 070 547 293
Mail - rezervacije@restavracija-manu.com

LEVJI DNEVI

LEVJI BONUS

BON ZA ZIMSKE PNEVMATIKE

KASKO ZA 1 €

peugeot.si

PRIPOROČA  Poraba v kombiniranem načinu vožnje po WLTP ciklu: od 0 do 7,7 l/100 km. Izpuh CO2: od 0 do 175 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. 
Vrednost specifične emisije dušikovih oksidov NOx: od 0 do 0,0531 g/km. Emisije trdnih delcev: od 0 do 0,00130 g/km. Število delcev: od 0 do 2,7. Ogljikov dioksid (CO2) 
je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.Ponudba Bon za zimske pnevmatike 
velja samo za fizične osebe za vsa prodana (podpis prodajne pogodbe) in dobavljena osebna vozila Peugeot do vključno 31. 12. 2024. Vrednost bona ob nakupu novega 
vozila Peugeot 208, 308, 408, 508, 2008, 3008 in 5008 je 300 EUR (z DDV). Bon je možno vnovčiti samo za nakup zimskih pnevmatik in sicer pri pooblaščenem prodajalcu 
Peugeot, kjer je bilo vozilo kupljeno in dobavljeno. Bona ni možno zamenjati za gotovino oziroma drug izdelek. Bon ni prenosljiv na drugo osebo. V primeru, da je vrednost 
zimskih pnevmatik večja kot je vrednost bona, razliko doplača kupec. V primeru, da je vrednost zimskih pnevmatik manjša kot je vrednost bona, se kupcu razlika ne povrne 
in je ni možno zamenjati za drug izdelek. Ponudba Levji bonus velja za fizične in pravne osebe (ni združljiva z drugimi posebnimi ugodnostmi za podjetja) za vsa prodana 
(podpis prodajne pogodbe) in dobavljena osebna vozila Peugeot do vključno 31. 12. 2024. Višina Levjega bonusa je za vozila Peugeot 208 (ne velja za modelno leto G0), 308, 
408, 508, 2008 (velja le za nivo opreme Allure) in 5008 500 EUR, za vozilo Peugeot 3008 pa 800 EUR. Za več informacij obiščite pooblaščene prodajalce Peugeot. Pridržujemo 
si pravico do napak in posodobitev informacij, brez predhodne najave.

AVTO PARTNER d.o.o., Cesta železarjev 27, 4270 Jesenice, tel. 04 583 66 60
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